
رئیس شورای هماهنگی بانک ها:

۹۰ درصد تامین مالی کشور از طریق 
شبکه بانکی است

رئیس شورای هماهنگی بانک ها گفت: امروز حدود ۹۰ درصد تامین مالی کشور از سوی شبکه 
بانکی صورت می گیرد.به گزارش ایســنا، ابوالفضل نجــارزاده در همایش تامین مالی تولید از 
بنگاه داری به بنگاه ســازی گفت: با توجه به اینکه امسال از سوی مقام معظم رهبری به عنوان 
ســال جهش تولید با مشارکت مردم نامگذاری شده، این همایش در محورهای نقش نهادهای 
تامین مالی در توســعه تولید، روش تامین مالی، اصلاحات قانونی و نظارتی برای تقویت تامین 
مالی تولید، تکنولوژی های نوین در راستای تامین مالی و ابعاد مربوط به نقدینگی برگزار میشود

وی گفت: حدود ۹۰ درصد از تامین مالی کشــور از سوی شبکه بانکی تامین می شود و امروزه 
شرایط اقتصادی ایجاب می کند بانک ها از بنگاه داری خارج شود. شبکه بانکی با خروج از بنگاه 
داری می تواند منابع لازم را با ترکیب منابع مردم، در راستای تامین مالی فراهم کند. بنابراین 

خروج از بنگاه داری را در دستور کار قرار داده ایم.

وزیر نیرو روند اجرایی طرح تصفیه خانه 
غرب اهواز را بررسی کرد

ایسنا/خوزســتان وزیر نیرو امروز پنجشــنبه در سفر به استان خوزســتان روند اجرایی طرح 
تصفیه خانه غرب اهواز را بررسی کرد.سیدمحمدرضا موالی زاده اســتاندار خوزستان و معاونین 
استاندار به همراه مدیرعامل آبفا خوزستان وزیر نیرو را همراهی کردند.صابر علیدادی مدیرعامل 
آبفا خوزســتان در حاشیه حضــور وزیر نیرو در این تصفیه خانه اظهار کرد: عملیات ســاخت 
تصفیه خانه فاضلاب غرب اهواز با ســرعت در حال اجرا است به طوریکه با افزایش جبهه های 
کاری، پیشرفت فیزیکی این طرح به ۵۳ درصد رسیده است.وی افزود: این تصفیه خانه یکی از 
مهمترین اولویت های شــرکت آب و فاضلاب خوزستان است و تلاش می کنیم هر چه سریع تر 
تکمیل شــود.علیدادی ادامه داد: برای اثربخشی طرح جامع فاضلاب اهواز باید این تصفیه خانه 
به صورت همزمان اجرا و تکمیل شــود. به همین دلیل در هشت ماه گذشته طرح تصفیه خانه 
فاضلاب غرب اهواز بیش از ۳۰ درصد پیشــرفت فیزیکی داشته است.مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب خوزســتان با اشــاره به افق طرح تکمیلی تصفیه خانه فاضلاب غرب اهواز اظهارکرد: 
تکمیل تصفیه خانه فاضلاب غــرب اهواز بخش قابل توجهی از فاضلاب اهواز را تصفیه خواهد 
کرد و این گام، مهمترین اقدام برای حذف ورود فاضلاب به رودخانه کارون در غرب اهواز است.

وی با بیان اینکه تکمیل طرح تصفیه خانه فاضلاب غرب اهواز نیازمند ساخت شبکه، تصفیه خانه 
و ایســتگاه های پمپاژ اســت، افزود: این تصفیه خانه از طریق فاینانس خارجی ساخته می شود 
و جمعیت ۵۲۲ هزار نفری را تحت پوشــش قرار می دهد.همچنین در شــبانه روز، ۱۵۶ هزار 
مترمکعب فاضلاب را دریافت و تصفیه می کند.علیدادی اعتبار مورد نیاز این تصفیه خانه را ۳۹ 
میلیون یورو عنوان کرد و گفت: عملیات اجرایی این طرح از ســال ۱۴۰۰ شروع شد و تا سال 
۱۴۰۲ پیشــرفت فیزیکی ۲۳ درصدی داشت که در سال جاری اقدامات موثری در راستای 

تکمیل این طرح مهم و حیاتی انجام شد.

سخنگوی کمیسیون توســعه تجارت خانه صمت گفت:در مهرماه امسال بیش از 
۲۲ میلیــون و ۸۰۹ هزار تن کالا بــه ارزش ۱۳ میلیارد و ۶۹۸ میلیون دلار، بین 
ایران و ســایر کشورها تبادل شد که این میزان ۳۹ درصد بیشتر از مهر ماه سال 
قبل بوده است .به گزارش ایسنا، سید روح اله لطیفی - سخنگوی کمیسیون روابط 
بین الملل و توسعه تجارت خانه صنعت معدن تجارت ایران - در خصوص کارنامه 
تجارت خارجی در مهر ماه اظهار کرد: تجارت غیر نفتی کشور در مهر ماه امسال ، 
هم در صادرات ، هم در واردات و هم ترانزیت خارجی  شتاب چشم گیری داشته 
به گونه ای که  بیش از ۱۸ میلیون و ۳۵۹ هزار تن کالا به ارزش ۶ میلیارد و ۷۷۱ 
میلیون دلار در این ماه،  صادر شــده که نســبت به مهر پارسال در وزن کالاهای 
صادراتی ۵۸.۶ درصد و در ارزش کالاهای صادراتی ۶۲.۶ درصد با رشد همراه بوده 
که این میزان جهش در صادرات ، نقطه امیدی اســت که ظرفیت صادراتی کشور 
را ارتقا دهیم  و در بین اخبار مختلفی که شنیده می شود ، خبر خوبی است که 
اســتمرار آن اثرات مثبتی در کشور خواهد گذاشت.وی افزود: در مهر ماه امسال 
ســه میلیون و ۴۵۰ هزار تن کالا به ارزش ۶ میلیــارد و ۹۲۷ میلیون دلار نیز از 
گمرکات کشور ترخیص شده که این میزان ۲.۲ درصد در وزن و ۲۱.۴ درصد در 
ارزش نسبت به مهر ماه سال ۱۴۰۲ با افزایش همراه بوده است .پنج مقصد نخست 
صادرات ایران/ عراق مقصد اول لطیفی در خصوص مقاصد نخست صادرات کشور 
در هفتمین ماه امســال گفت: اگر چه در مجموع صادرات هفت ماهه کشور چین 
، بیشــترین کالای ایرانی را خریداری کرده، اما در مهر ماه، عراق مقصد نخســت 

صادرات کالاهای ایرانی با دو میلیارد و ۷۸۰ میلیون دلار بوده است و بعد از عراق 
چین با خرید یک میلیارد و ۴۳۴ میلیون دلار در رتبه دوم قرار گرفته و ترکیه  با 
خرید ۹۲۵ میلیون دلار ، امارات با ۷۸۳ میلیون دلار  و افغانستان با ۲۴۹ میلیون 
دلار در رتبه های ســوم تا پنجم قرار دارند.پنج کشور نخست فروش کالا به ایران 
در مهرماه  سخنگوی کمیسیون توسعه تجارت خانه صمت در خصوص پنج کشور 
نخســت فروشنده کالا به ایران توضیح داد: در مهر ماه امسال امارات با فروش دو 
میلیارد و ۱۸۰ میلیون دلار کالا به ایران در جایگاه نخســت فروش کالا به ایران 
قرار گرفت و پس از آن چین با فروش یک میلیارد و ۷۵۵ میلیون دلار ، ترکیه با 
فروش یک میلیــارد و ۴۴۲ میلیون دلار ، آلمان با فروش ۲۰۰ میلیون دلار کالا 
و روسیه با ۱۶۱ میلیون دلار ، شــرکای اصلی ایران در تامین کالاهای مورد نیاز 
کشور در مهر ماه بودند . حدنصاب جدیدی در ترانزیت خارجی در راه است لطیفی 
در خصوص آمار ترانزیت خارجی در مهر ماه گفت:  بر اســاس اعلام گمرک ، در 
هفت ماهه  امســال بیش از ۱۳ میلیون و ۲۳۹ هزار تن کالای خارجی از قلمرو 
ایران عبور کرده که نسبت به هفت ماه نخست سال ۱۴۰۲ نزدیک به ۴۸ درصد 
با رشد همراه بوده ، میزان کالای خارجی عبوری از کشور در مهر ماه یک میلیون 
و ۷۲۳ هزار تن بوده است و پیش بینی می شود با این رویه آمار ترانزیت به بیش 
از ۲۲ میلیون تن در سال ۱۴۰۳ برسد که می تواند حد نصاب جدیدی برای کشور 
باشــد اگر چه تا رسیدن به نقطه مطلوب ترسیم شده توسط رهبر معظم انقلاب 

راه طولانی در پیش است.

هشدار غول های تجدیدپذیر درباره 
ریسک ترامپ

بزرگترین بازیگران تجدیدپذیرها نسبت به مشکلات صنعت نیروی بادی فراساحلی 
در دوران ریاســت جمهوری ترامپ هشدار داده و احتمال بروز تاخیرها برای این 
فناوری مورد انتقاد رئیس جمهور منتخب آمریکا را برانگیختند.به گزارش ایسنا، 
اظهارات شــرکت RWE آلمان که دومین ســازنده بزرگ پروژه های فراساحلی 
در جهان است و شــرکت زیمنس انرژی که بزرگترین سازنده توربین های بادی 
فراساحلی است، منعکس کننده دیدگاه این صنعت از تاثیر ترامپ بر تجدیدپذیرها 
پس از پیروزی او در انتخابات ریاســت جمهوری ماه جاری آمریکا اســت.مایکل 

مولر، مدیر مالی شرکت 
RWE پس از ارائه نتایج 
مالی ۹ ماهه این شرکت، 
به خبرنــگاران گفت: با 
انتخابات  نتایج  به  توجه 
شــرکت  این  آمریــکا، 
ریســک های  شــاهد 
بــه  نســبت  بالاتــری 
به  بــرای اجــرای  قبل 
بادی  پروژه هــای  موقع 

فراساحلی در این کشور است. وی افزود: باید انتظار داشته باشیم که سرمایه گذاری 
در پروژه های ما دیرتر از برنامه ریزی اولیه انجام شود.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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سخنگوی وزارت امور خارجه حملات تجاوزکارانه رژیم صهیونیستی به مناطق مسکونی در دمشق که به شهید و زخمی شدن ده ها تن از شهروندان سوری 
و فلســطینی منجر شــد را شدیداً محکوم کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، اسماعیل بقایی ســخنگوی وزارت امور خارجه امشب )جمعه( ۲۵ آبان ماه حملات 
تجاوزکارانه رژیم صهیونیســتی به مناطق مســکونی در دمشق که به شهید و زخمی شدن ده ها تن از شــهروندان سوری و فلسطینی انجامید و به تخریب 
زیرساخت ها از جمله جاده ها و پل های ارتباطی بین سوریه و لبنان منجر شد را به شدت محکوم کرد.وی ضمن عرض تسلیت به دولت و ملت سوریه و جنبش 
جهاد اسلامی فلسطین و خانواده شهدا و آرزوی شفای عاجل برای مجروحان تأکید کرد: گسترش دامنه تجاوزات و جنایات رژیم صهیونیستی به کشورهای 
همسایه و نقض مکرر و فاحش تمامیت سرزمینی و حاکمیت ملی دولت جمهوری عربی سوریه، وفق منشور ملل متحد تجاوز آشکار محسوب می شود و مستلزم 

اقدام عاجل شورای امنیت سازمان ملل متحد برای توقف تجاوز و پاسخگو کردن رژیم متجاوز صهیونیستی است.

www.sobh-eqtesad.ir

ایران حملات رژیم صهیونیستی به دمشق را شدیداً محکوم کرد

info@sobh-eqtesad.ir

سناریوی نفت ۴۰ 
دلاری قوت گرفت

ناظران بازار نفت می گویند اگر اوپک پلاس محدودیت عرضه فعلی داوطلبانه 
خود را لغو کند،   قیمت ها ممکن است به ۴۰ دلار در هر بشکه سقوط کند.

به گزارش ایسنا، تام کلوزا، رئیس جهانی تجزیه و تحلیل انرژی آژانس گزارش 
قیمت نفت OPIS در این باره گفت: نســبت به قیمت نفت در ســال ۲۰۲۵، 
واهمه بیشتری از سال های گذشــته وجود دارد. اگر محدودیت عرضه اوپک 
معکوس شــود و توافق واقعی برای کنترل تولید وجود نداشــته باشد، ممکن 
اســت قیمت نفت به ۳۰ یا ۴۰ دلار در هر بشکه ســقوط کند. این گروه در 
طول سالهای گذشته، شاهد از دست رفتن سهم بازارشان بوده اند.نفت برنت 
در حال حاضر در ۷۲ دلار در هر بشکه و وست تگزاس اینترمدیت آمریکا در 
حدود ۶۸ دلار در هر بشکه معامله می شود.هنینگ گلای اشتاین، مدیر بخش 
انــرژی، آب و هوا و منابع در گروه اوراسیا به شــبکه سی ان بی سی گفت: با 
توجه به اینکه رشد تقاضا برای نفت در سال آینده احتمالا بیش از یک میلیون 
بشکه در روز نخواهد بود، حذف کامل محدودیت عرضه اوپک پلاس در سال 
۲۰۲۵، بدون شــک باعث افت بسیار شــدید قیمت نفت خام و سقوط آن به 
۴۰ دلار در هر بشکه خواهد شد.سائول کاونیک، تحلیلگر ارشد انرژی شرکت  
MST Marquee، در اظهاراتی مشــابه، گفت: اگر اوپک پلاس بدون توجه به 
تقاضــا، محدودیت عرضه خود را لغو کند، در واقع به منزله یک جنگ قیمت 
بر سر سهم بازار اســت که می تواند نفت را به پایین ترین سطحی برساند که 
از زمان شیوع کرونا تاکنون مشــاهده نشــده است.به گفته تحلیلگران، با این 
حال، این ائتلاف به احتمال زیاد در اوایل ســال آینده، به جای حذف کامل و 
فــوری محدودیت عرضه، به تعدیل تدریجی آن خواهد پرداخت.اگر این گروه 
تولیدکننده به برنامه خود برای حذف محدودیت عرضه ادامه دهد، مازاد بازار 
تقریبا دو برابر خواهد شد. اوپک در حفظ محدودیت تولید داوطلبانه خود، نظم 
و انضباط را اعمال کرده اســت تا جایی که آن را تمدید کرده است. این گروه 
در سپتامبر، برنامه های خود را برای حذف تدریجی ۲.۲ میلیون بشکه  در روز 
از محدودیت عرضه، دو ماه به تعویق انداخت تا از افت قیمت نفت جلوگیری 
کند. کاهش ۲.۲ میلیون بشــکه در روز که در سه ماهه دوم و سوم اجرا شد، 
قرار بود در پایان سپتامبر خاتمه پیدا کند.در ابتدای ماه جاری، اوپک بار دیگر 
تصمیم گرفت افزایش تولید نفت برنامه ریزی شــده خود را یک ماه دیگر تا 
پایان دسامبر به تعویق بیندازد. قیمت نفت تحت تاثیر بهبود ضعیف تقاضای 
چین پس از دوران کرونا قرار گرفته اســت. اوپک در گزارش ماهانه خود که 
روز سه شنبه منتشر شد، پیش بینی رشد تقاضای جهانی برای نفت در سال 
۲۰۲۵ را از ۱.۶ میلیون بشکه در روز، به ۱.۵ میلیون بشکه در روز کاهش داد.

به گفته گلای اشــتاین، عامل دیگری که قیمت ها را تحت فشار کاهشی قرار 
داد،   عرضه بیش از حد محســوس به بازار است؛ به خصوص در شرایطی که 
تولیدکننــدگان بزرگ نفت خارج از اوپک پلاس مانند آمریکا، کانادا، گویان و 
برزیل نیز در حال برنامه ریزی برای افزایش عرضه هستند.مارتوکیا فرانچسکو، 
استراتژیست انرژی سیتی بانک، گفت: اجماع بازار بر این است که سال آینده 
ذخایر نفت قابل توجهی ایجاد خواهد شــد. اگر گروه تولیدکنندگان به برنامه 
افزایــش تولید خود ادامه دهند، مازاد بازار تقریبا دو برابر می شــود و به ۱.۶ 
میلیون بشــکه در روز می رســد.حتی اگر اوپک پلاس محدودیت عرضه خود 
را متوقف نکند، آینده قیمت ها همچنان کاهشی به نظر می رســد. تحلیلگران 
سیتی پیش بینی می کنند قیمت نفت برنت در ســال آینده، به طور متوسط 
 ۶۰ دلار در هر بشکه باشد.تحلیلگران به شبکه سی ان بی سی گفتند: عاملی 
که این سناریوی بدبینانه را تقویت می کند، پیروزی دونالد ترامپ در انتخابات 
ریاست جمهوری آمریکاست. آمدن او با جنگ  تجاری احتمالی همراه خواهد 
شــد. همچنین ترامپ از سیاست تولید حداکثری انرژی که قیمت ها را نصف 

می کند، حمایت کرده است.

قالیباف: همه در کشور برای 
خلق ثروت جدید تلاش کنیم

رئیــس مجلس شــورای اسلامی گفت: باید همه در کشــور برای خلق ثروت 
جدیــد توام با ارزش آفرینی تلاش کنیم و اینکه خلق ثروت در بســتر عدالت 
و اشتغال و پیشرفت باشد و تولید را محور خودش قرار دهد. به گزارش ایسنا، 
محمدباقر قالیباف صبح امروز شنبه ۲۶ آبان ماه در همایش تامین مالی تولید، 
از بنگاه داری به بنگاه سازی با تسلیت سالروز شهادت حضرت فاطمه)س( گفت: 
امروز ۲۶ آبان روز آزادســازی سوسنگرد است که یکی از افتخارات ما به شمار 
می آیند و مصداق این فرموده امام راحل اســت که »ما می توانیم«. وی افزود: 
سوسنگرد در دشــت آزادگان در شرایط بسیار خاصی آزاد شد و در زمانی که 
هیــچ باوری نبود. این روز را به رزمندگان و به طور خاص عشــایر تبریک می 
گویم چرا که آن ها جنگیدند و شهید دادند و زندگی کردند و اقتصاد کشاورزی 
را در آن شرایط سخت ادامه دادند. باید این توانایی را باید به یاد داشته باشیم. 
رئیس مجلس خطاب به همتی وزیر اقتصاد گفت: این جلسات به زودی و تا دو 
ماه آینده تکرار شــود و حداقل به گفت و گوی تخصصی در مجلس به عنوان 
سیاســت گذار با جمع دوستان در عرصه پولی و سرمایه گذاران و بانکی منجر 
شود تا بتوان نکات مطرح شده در بودجه ۱۴۰۴ مورد توجه قرار گیرد. قالیباف 
در ادامه بیان کرد: باید همه در کشــور برای خلــق ثروت جدید توام با ارزش 
آفرینی تلاش کنیم و اینکه خلق ثروت در بســتر عدالت و اشتغال و پیشرفت 
باشد و تولید را محور خودش قرار دهد. پس این هدف واحدی برای همه ما اعم 

از مردم و روسای قوا باشد تا هم افزایی اتفاق افتد.

گزیده خبر

نامه نماینده ایران به شورای امنیت درباره نقض حاکمیت ملی ایران

تعرفه های ترامپ چه تاثیری در 
وابستگی اروپا به گاز آمریکا خواهد 

داشت؟

همایش تامین مالی تولید از بنگاه داری به 
بنگاه سازی آغاز شد

پیروزی دونالد ترامپ در انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا، نگرانی هایی را نســبت به تاثیر سیاست 
هــای تعرفه ای او بر صادرات گاز مایع به اروپا برانگیخته اســت.به گزارش ایســنا، زمانی که دونالد 
ترامپ، رئیــس جمهور منتخب، قبل از انتخابات، صادرکنندگان اروپــایی را به اعمال تعرفه بر همه 
کالاهــای صادراتی از این منطقه تهدید کرد، احتمالا بسیــاری در اروپا امیدوار بودند که او هرگز به 

کاخ سفید برنگردد. اکنون که این یک واقعیت است، ....

اخلال در روند توسعه فناوری های تجدیدپذیر در 
کشور با عدم اجرای ماده ۱۶ قانون جهش تولید 

دانش بنیان

صنعت انرژی ۲.۵ میلیون شغل ایجاد کرد

خاستگاه انار جهان و جای خالی جشنواره 
بین المللی
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سخنگوی کمیسیون توسعه تجارت خانه صمت اعلام کرد

رشد ۳۹ درصدی تجارت خارجی در مهر، عراق مقصد نخست صادرات 
کالاهای ایرانی
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گزیده خبر
دیدار فرمانده نیروی هوایی ارتش 

با خانواده شهیدان درویش و 
معصومی

فرمانــده نیروی هوایی ارتش با خانواده های معظم شــهیدان حسین درویش و سید 

محمــد معصومی دیدار و گفت وگو کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، امیر خلبان حمید 
واحدی فرمانده نیروی هوایی ارتش جمهوری اسلامی ایران، همزمان با سالروز شهادت 
حضــرت فاطمه )س( با خانواده های معظم شــهیدان حسین درویش و سید محمد 
معصومی دیدار و گفت وگو کرد.شــهید حسین درویش در ســال ۱۳۴۸ به استخدام 
نهاجا درآمــد و قبل از پیروزی انقلاب اسلامی، فعالیت های چشــمگیری علیه رژیم 
طاغوت داشــت.وی با آغاز جنگ تحمیلی، بارها به صورت داوطلب به جبهه های حق 
علیه باطل اعزام شد و در تاریخ ۱۹ فروردین ۱۳۶۵ در منطقه ابوغریب به درجه رفیع 
شهادت نائل آمد.شهید سید محمد معصومی در سال ۱۳۴۶ به استخدام نهاجا درآمد 
و در طول دفاع مقدس، به صورت داوطلب به ماموریت های جنگی اعزام شد و خدمات 
ارزنده ای از خود به جا گذاشــت.وی ســرانجام در تاریخ ۱۵ اسفند ۱۳۶۲ در منطقه 

عملیاتی جزیره مجنون به درجه رفیع شهادت نائل شد.

امیر نعمتی: چندین گروه مهندسی 
در احداث دیوار مرزی مشغول 

هستند
جانشین فرمانــده نیروی زمینی ارتش گفت: در حال حاضر ۴ گروه مهندسی نیروی 
زمینی ارتش، قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیاء، ۸ شــرکت تولید قطعات و۲۰ کارگاه 
مشغول به فعالیت در پروژه احداث دیوار مرزی هستند.به گزارش خبرگزاری مهر، امیر 
نوذر نعمتی جانشین فرمانده نیروی زمینی ارتش در سفر به تایباد و در حاشیه بازدید 
از طرح انسداد دیوار مرزی گفت: انسداد دیوار مرزی در شمال شرق، یکی از مهم ترین 
پروژه های راهبردی کشــور است که در مرزهای مشترک ایران و افغانستان با استان 
خراسان رضوی در حال انجام است.وی افزود: با رصد و پایش های انجام شده مستمر، 
انجام مراحل مختلف این طرح پیشرفت فیزیکی قابل توجهی را از آن خود کرده است

جانشین فرمانده نیروی زمینی ارتش ادامه داد: با حضور میدانی در محل انجام عملیات 
دیوارگذاری به دنبال شناسایی و رفع موانع پیش روی پروژه انسداد مرزی هستیم که 
خوشبختانه حداقل مشکلات دیده شده با تلاش و همراهی همه دستگاه های متولی 
کشوری، استانی و شهرستانی به حداقل رسیده است.وی ادامه داد: با هم افزایی و پای 
کار بودن همه نیروهای مســلح مراحل انجام عملیات فنی این طرح در منطقه روان 

سازی شده که ارمغان آن ایجاد امنیت پایدار برای مرزهای شمال شرق کشور است.
امیر نعمتی در ادامه ضمن اشــاره به توان گروه های مهنــدسی نیروی زمینی ارتش 
افزود: در حال حاضر چهار گروه مهندسی نیروی زمینی ارتش، قرارگاه سازندگی خاتم 
الانبیاء، ۸ شــرکت تولید قطعات و ۲۰ کارگاه در شرایط سخت آب و هوایی مشغول 
به فعالیت در پروژه احداث دیوار مرزی هستند.وی بیان کرد: برای ادامه این طرح در 
مرزهای شمال شرق زیرساخت و شرایط لازم از سوی گروه های مهندسی فراهم شده 
اســت.فرماندار تایباد در ادامه این بازدید گفت: توان و صلابت همه نیروهای مســلح 
مســتقر در مرز دوغارون امنیت پایداری را در این نقطه از کشــور برای همه به ویژه 
ساکنان مناطق مرزی رقم زده اســت.مهدی شیردل افزود: بدون شک امنیت برقرار 
شــده در مرزهای شمال شرق کشــور حاصل تلاش و زحمات شبانه روزی نیروهای 
مسلح اســت که در این راستا مرزنشینان رسالت خود را به درستی ایفاء کرده اند.وی 
اظهار کرد: برای انجام مطلوب طرح انســداد دیوار مرزی در مرزهای مشترک ایران و 

افغانستان از همه ظرفیت های موجود در شهرستان تایباد استفاده شده است.

انتقاد معاون ارتباطات دفتر رئیس 
جمهور از صداوسیما 

ا 

معاون ارتباطات و اطلاع رســانی 
از سانســور  دفتر رئیس جمهور 
دیدار رئیس جمهور با استاد موحد 
توســط صداوسیما انتقاد کرد. به 
گزارش ایســنا، متن پیام مهدی 
طباطبــایی در شــبکه اجتماعی 
ایکس به شــرح زیر است:»استاد 
محمــد عــلی موحــد از مفاخر 
ارزشمند فرهنگ و ادب است که 
با عمر پر برکتی به بلندای بیش از 
یک قرن بر تارک اندیشه معاصر 
ایران می درخشد. رسانه ملی خبر 
دیدار رئیس جمهور با این چهره 
مانــدگار را در همــه بخش های 
خبری سانسور می کند و تازه انتظار مرجعیت رسانه ای دارد. مرحبا به این سلیقه!!«

نمایندگی ایران در نامه ای به شــورای امنیت، دبیرکل و رئیس مجمع عمومی ســازمان 
ملل متحد خواســتار اقدامات لازم برای توقف جنایات رژیم اســرائیل در نقض حاکمیت 
مــلی و تمامیت ارضی ایران شــد.به گزارش خبرگزاری مهــر، نمایندگی دائم جمهوری 
اسلامی ایران نزد ســازمان ملل متحد روز جمعه به وقت محلی اعلام کرد: در نامه ای به 
دبیر کل ســازمان ملل، رئیس مجمع عمومی و رئیس دوره ای شــورای امنیت، فهرستی 

از جنایات رژیم صهیونیســتی در نقض حاکمیت ملی و تمامیت ارضی جمهوری اسلامی 
ایران و اقدامات تروریســتی این رژیم علیه اتباع ایرانی را ارائه کرده است.نمایندگی دائم 
ایران در ســازمان ملل تصریح کرد: در این نامه، درخواســت شد تا اقدامات لازم را برای 
توقف این اقدامات ناقض حقوق بین الملل و پاسخگو کردن مرتکبان به عمل آورند.پیش 
از این، امیر ســعید ایروانی ســفیر و نماینده دائم جمهوری اسلامی ایران هفتم آبان ماه 

در نشست شورای امنیت درباره تجاوز رژیم اسرائیل به ایران اعلام کرد: در ساعات اولیه 
صبح روز شــنبه، ۲۶ اکتبر، جنگنده های رژیم اسرائیل موشک های دوربرد و هواپرتاب را 
از حدود ۱۰۰ کیلومتری خارج از مرزهای ایران و با اســتفاده از حریم هوایی که توسط 
نیروهای نظامی آمریکا در عراق فراهم شــده بود، شــلیک کردند. این موشک ها چندین 
رادار دفاع مرزی ایران را در اســتان های ایلام، خوزستان و تهران و همچنین سایت های 
نظــامی هدف قرار دادند.پدافند هوایی ایران به ســرعت عمل کرده و اکثر موشــک ها را 
رهگیری و از وارد آمدن خســارات عمده جلوگیری کرد. با این حال، چهار افســر نظامی 
ایرانی به همراه یک غیرنظامی در حین دفاع قهرمانانه از میهن خود به شهادت رسیدند

سفیر ایران در سازمان ملل افزود: تجاوزات رژیم اسرائیل علیه ایران آشکار و مکرر است. 
این حمله تهاجمی بخشی از الگوی گسترده تر و مستمر تجاوز و مصونیت بی حدی است 
که رژیم اســرائیل برای بی ثبات کردن منطقه ادامــه می دهد، به ویژه از طریق تجاوزات 
مداوم، پاکســازی قــومی و جنایات جنگی علیه مردم فلســطین و لبنان.ایروانی تصریح 
کرد: ما تجاوزات رژیم اســرائیل را به شــدیدترین وجه ممکن محکوم می کنیم. اقدامات 
خصمانه رژیم اســرائیل نقضی آشــکار و خطرناک از حقوق بین الملل و منشور سازمان 
ملل متحد اســت، به ویژه اصل حاکمیت و تمامیت ارضی و ممنوعیت تهدید یا اســتفاده 
از زور علیه حاکمیت کشــورها. این اصول صرفاً ایده های انتزاعی نیستند؛ بلکه پایه های 

اســاسی هستند که صلح و ثبات بین المللی بر آن ها استوار است.
نماینده دائم ایران در ســازمان ملل گفت: متأســفانه، حمایت بی قید و شــرط ایالات 
متحــده از رژیم اســرائیل، همراه با مانع تــراشی آن در انجام وظایف شــورای امنیت 
به عنــوان یکی از اعضای دائم، این رژیم را وقیح تــر کرده تا به جنایات و تجاوزات خود 
در غــزه و لبنان، و اکنون علیه ایران، ادامه دهد و به طور جدی صلح و امنیت منطقه ای 

نماید. را تضعیف 
ایروانی تاکید کرد: منشــور ســازمان ملل این شــورا را موظف کرده اســت تا هرگونه 
تهدیــد علیــه صلح، نقض صلح یا اقــدام تجاوزکارانه را تعیین کنــد و اقدامات قاطعی 
برای بازگرداندن صلح و امنیت بین المللی انجام دهد. تحت فصل هفتم، شــورا اختیار و 
وظیفه دارد تا به طور قوی به تهدیدات علیه صلح جهانی و اقدامات تجاوزکارانه واکنش 
نشــان دهد. این مســئولیت بیش از کلمات یا توصیه ها را می طلبد؛ بلکه نیازمند اقدام 
قاطع و مصمم اســت. تخلفات مســتمر و نظام مند رژیم اســرائیل از حقوق بین الملل - 
تجاوز آن به ایران و جنایات مســتمر آن در فلســطین و لبنان و همچنین در ســوریه 
و یمن - تهدیدی مســتقیم برای صلح و امنیت بین المللی اســت و نیازمند محکومیت 
صریح و اقدام قاطع از ســوی این شورا است. نادیده گرفتن این تخلفات، اعتبار شورا و 

تعهد آن به اصول اســاسی منشور سازمان ملل را تضعیف می کند.

مشاور رهبر معظم انقلاب: از هر 
تصمیم مقاومت لبنان حمایت می کنیم

علی لاریجانی مشــاور ارشــد رهبر معظم انقلاب در اظهاراتی تاکید کــرد که ما از هر 
تصمیمی که توســط مقاومت اسلامی لبنان گرفته شود، حمایت و پشتیبانی می کنیم.

بــه گزارش خبرگزاری مهــر، لاریجانی در گفت وگو با شــبکه المیادین گفت: نبردهای 
جنوب لبنان نشــان دهنده ناکامی رژیم صهیونیســتی و عدم عقلانیت این رژیم است.

وی تصریح کرد: در ســفر به ســوریه و لبنان حامل پیام مستقیم رهبر معظم انقلاب به 
بشــار اسد رئیس جمهور ســوریه و نبیه بری رئیس پارلمان لبنان بودم و اعلام جزئیات 
ایــن پیام ها را به آنها واگذار می کنم.لاریجانی گفت: هدف اصلی این پیام ها، پشــتیبانی 
از مقاومت و ملت های ســوریه و لبنان بود.وی اظهار کرد: مقاومت پخته اســت و نیاز به 
نصیحت از طرف هیچ کسی ندارد بلکه این مقاومت اســت کــه باید دیگران را نصیحت 

کند.مشــاور رهبر معظم انــقلاب اسلامی تصریح کرد: پیش نویس آتش بس شــامل 
بندهایی اســت که در صــورتی که آمریکا و رژیــم صهیونیســتی آن را نقض نکنند 
می تواند در آینده به توافق منجر شــود.لاریجانی افزود: نمی خواهم نظر شخص خودم 
را دربــاره آتش بس و دیگر موضوعات اعلام کنم زیرا این برعهده دولت لبنان اســت.

وی گفت: حزب الله حزبی عاقل و منطقی اســت و فرماندهانی عاقل و از نظر سیاسی 
پخته در اختیــار دارد و ما به تصمیم های آنها اعتمــاد داریم.لاریجانی افزود: بخشی 
از آنچه صهیونیســت ها می گویند تبلیغاتی اســت اما ما به هوشیاری ســران مقاومت 
اعتمــاد کامل داریم.وی اضافه کــرد: در جنگ ۳۳ روزه کاندولیزا رایس تلاش کرد تا 
چهره خاورمیانه تغییر کند، او اکنون کجاســت؟ و چه کاری توانســت بکند؟لاریجانی 
اظهــار کــرد: بنیامیــن نتانیاهــو آرزوی تغییر خاورمیانــه را دارد اما بــا کدام نیرو 
می خواهد به این آرزو دســت یابد؟ نتانیاهو در همــه چیز به قدرت آمریکایی ها تکیه 
دارد و بدون آنها چیزی نیســت و تاکنون چه دســتاوردی داشته است؟وی افزود: ما 
به پیروزی اطمینان داریم و نســل کشی رژیم صهیونیســتی در نوار غزه، انسان های 

مقاوم و قاطعی را بوجود آورده است.

مشــاور رهبر معظم انقلاب در ادامه گفت: دیدیم که اســرائیل چکار کرد و دیدیم که 
یحیی ســنوار چگونه مقاومت کرد و هم اکنون در نوار غزه هزاران سنوار وجود دارد.

وی افــزود: ملــت و مقاومت لبنان نشــان دادند که تا چه اندازه منطقی و نســبت به 
موضوعــات هوشیار هســتند.لاریجانی تصریح کرد: ما با حدود ۲۰۰ موشــک به رژیم 
صهیونیســتی حمله کردیم اما شرایط اکنون متفاوت است.وی گفت: ایجاد خاورمیانه 
جدید به دســت این و آن نیســت بلکه به دســت کسانی اســت که در میدان مبارزه 
می کنند.لاریجانی افزود: تاریخ تکرار می شــود و شخصیت های بزرگ مبارزه می کنند 
و شــهید می شــوند و مبارزان دیگری جای آنها را پر می کنند.وی گفت: ما در مقابل 
نســلی بزرگ از شــجاعان و فرماندهان قرار داریم که به دســت سید حسن نصرالله و 
شــهید حاج قاســم ســلیمانی پرورش یافته اند.علی لاریجانی روز پنجشنبه ۲۴ آبان 
۱۴۰۳ در صدر هیأتی رســمی و به منظور دیدار و گفت وگو با مقامات ارشــد سوریه 
عازم دمشــق شــد.همچنین مشاور ارشــد رهبر معظم انقلاب و عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در ســفر به لبنان در بیروت با مسئولان ارشــد لبنانی از جمله نخست 
وزیــر و رئیس مجلس لبنان دیدار و در مــورد آخرین تحولات منطقه گفت وگو کرد.

بازدید گروسی 
از سایت هسته ای 

فردو و نطنز
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی از سایت هسته ای 
فردو و نطنــز بازدید کرد.به گــزارش خبرگزاری مهر، 
رافائل گروسی، مدیــرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی 
در جریان ســفر به تهران، پس از دیدار با رییس سازمان 
انرژی اتمی، وزیر امورخارجه و دکتر مســعود پزشکیان 
رییس جمهور ایران، امروز جمعه )۲۵ آبان( از سایت های 
هســته ای شــهید علیمحمدی )فردو( و شهید احمدی 

روشن )نطنز( بازدید کرد.

بازدید پزشکیان 
از نمایشگاه ملی 

صنایع دستی
رئیس جمهور در ســومین روز برگزاری سی و هفتمین 
نمایشــگاه ملی صنایع دســتی از غرفه هــا و بخش های 
گوناگــون این نمایشــگاه بازدید کرد.به گزارش ایســنا، 
مســعود پزشــکیان بعد از ظهر امروز جمعه با همراهی 
سید رضا صالحی امیری وزیر میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی از سی و هفتمین نمایشگاه ملی صنایع 
دســتی بازدید کرد.رئیس جمهور با حضور در بخش های 
مختلف و غرفه هــای گوناگون نمایشــگاه، از نزدیک در 
جریان وضعیت و شــرایط حضور هنرمندان در این دوره 
از نمایشــگاه قرار گرفت.پزشکیان همچنین با تعدادی از 
هنرمندان، صنعتگران و غرفه داران حاضر در این نمایشگاه 
گفتگو و با محصولات و آثار هنری تولید شده توسط آنها 

بیش از پیش آشنا شد.

امیر موسوی: زمان ونحوه پاسخ 
به رژیم صهیونیستی را ما 

تعیین می کنیم
و  زمان  گفت:  ارتش  کل  فرمانده 
را  صهیونیستی  رژیم  به  پاسخ  نحوه 
ما تعیین می کنیم و زمانی را که لازم 
باشد در آن هیچ تعللی نخواهیم کرد 
بود خواهد  کوبنده  ما  پاسخ  قطعاً  و 

امیر  مهر،  خبرگزاری  گزارش  به 
موسوی  سیدعبدالرحیم  سرلشکر 
جمهوری  ارتش  کل  فرمانده 
خانواده  با  دیدار  در  ایران  اسلامی 
منصوری  سجاد  سرگرد  شهید 
نیروی  آسمان  مدافع  شهدای  از 
اهدای  ضمن  ارتش،  هوایی  پدافند 

دارای عمر مشخصی هستند  انسان ها  این خانواده شهید گفت: همه  به  فداکاری  نشان 
ایام  در  یا  و  می رسند  شهادت  به  پیر  و  نوجوان  نوزاد،  رحم،  در  جنین  غزه  در  الان 
است مهم  عمر  پایان  نحوه  که  نمودند  فوت  مختلف  سنین  در  زیادی  نفرات  کرونا 

نمی شود«  شهید  نباشد  شهید  کسی  »تا  سلیمانی؛  شهید  قول  به  گفت:  ادامه  در  وی 
تربیت شده،  مؤمن  و  مسلمان  خانواده ای  در  و  پاک  نان حلال، شیر  با  که  شهید شما 
جان خود را برای دفاع از کشور با خدا معامله کرده و بهشت و جاودانگی را خریده است

شهدا  اما  می شوند  فراموش  مرگ  از  پس  خیلی ها  کرد:  اظهار  ارتش  کل  فرمانده 
همه  شفیع  قیامت  روز  در  و  می خورند  روزی  خداوند  نزد  و  زنده اند  همیشه 
که  است  بخش  لذت  آنچنان  شهادت  لحظه  بود؛  خواهند  خود  خانواده  ویژه  به 
عاجزیم آن  درک  از  ما  که  بچشند  را  لذت  این  بار  هزاران  می کنند  آرزو  شهدا 

امیر سرلشکر موسوی گفت: در هر خانواده ممکن است شهیدی در جمع بستگان باشند 
ولی این ۴ شهید مدافع آسمان برجسته اند چرا که در مقابل بدترین انسان روی زمین 
افتخار بزرگی است و  بایدن( به شهادت رسیدند که  )نتانیاهو و  و همانند شمر و یزید 
به حال شهدا  با جوانان شهید کربلا محشور شوند؛ خوش  امیدوارم  تبریک دارد.  جای 
که به لقاءالله پیوستند از خداوند می خواهیم به برکت خون آنها، آرامش به همسر، پدر 
و مادر شهدا عنایت فرماید و پرچم این کشور و انقلاب به برکت شهدا همچنان بالاست

را  زمانی  و  می کنیم  تعیین  ما  را  پاسخ  نحوه  و  زمان  کرد:  بیان  ارتش  کل  فرمانده 
بود خواهد  کوبنده  ما  پاسخ  قطعاً  و  کرد  نخواهیم  تعللی  هیچ  آن  در  باشد  لازم  که 

نیز  مردم  همه  نظامیان،  بر  علاوه  ما  کشور  در  کرد:  نشان  خاطر  وی 
قسم  دشمنان  مقابل  در  کشور  و  ناموس  انقلاب،  از  دفاع  آماده  و  بسیجی 
حضور  کشور  این  در  شما  فرزندان  مثل  جوانانی  تا  هستند.  انقلاب  خورده 
رسید نخواهند  خود  اهداف  و  صهیونیستی  رژیم  ویژه  به  دشمنان  دارند 

رییس سازمان اداری و استخدامی کشور از استخدام بیش از ۶ هزار نفر از طریق آزمون روز ۲۳ آذر خبر داد.علاءالدین رفیع زاده 
در گفت وگو با ایسنا، درباره تعداد آزمون های استخدامی که تا پایان سال برگزار می شود، اظهار کرد: بستگی به تقاضای 
دستگاه های اجرایی دارد ولی هر سال معمولا دو آزمون استخدامی برگزار می کنیم.وی ادامه داد: یک آزمون ۲۳ آذر برگزار 
می شود و احتمالا دیگر تا پایان سال آزمون نداشته باشیم. در این آزمون بیش از ۶ هزار استخدام خواهند شد.رییس سازمان 
اداری و استخدامی کشور درباره جذب پرستاران نیز بیان کرد: مجوزی جداگانه برای جذب پرستاران گرفته ایم که استخدام 
آن جداگانه انجام می شود. در حال برنامه ریزی هستیم و اگر فرصت کنیم امسال آزمون را برگزار می کنیم، در غیر این صورت 

سال آتی برگزار می کنیم. در این زمینه با وزارت بهداشت در حال همکاری هستیم.

معاون هماهنگ کننده ارتش با تأکید بر لزوم بهره گیری از تجهیزات پیشرفته برای مقابله با تهدیدات جدید، گفت: نیروهای مسلح جمهوری 
اسلامی ایران مقتدرانه به هرگونه حماقت دشمنان پاسخ می دهند.به گزارش خبرگزاری مهر، امیر دریادار حبیب الله سیاری رئیس ستاد و 
معاون هماهنگ کننده ارتش جمهوری اسلامی ایران در اختتامیه مسابقات مهارتی سربازان ارتش که صبح امروز )چهارشنبه( در سازمان 
عقیدتی سیاسی آجا برگزار شد، با گرامیداشت یاد شهدا اظهار داشت: شهیدان جان شیرین خود را در طبق اخلاص گذاشتند تا ایران 
اسلامی با صلابت در گیتی بدرخشد.امیر دریادار سیاری در ادامه با اشاره به اهمیت سرمایه انسانی در سازمان ها افزود: مأموریت ارتش 
جمهوری اسلامی ایران حفظ تمامیت ارضی، استقلال و نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران است.معاون هماهنگ کننده ارتش ادامه داد: انجام این مأموریت منوط به داشتن سرمایه انسانی و 
تجهیزاتی است که در این میدان قرار می گیرند تا مأموریت خود را به خوبی انجام دهند. سرمایه انسانی باید مؤمن، معتقد، متعهد و دارای تخصص بالا باشد.وی با بیان اینکه تخصص با مهارت 
حاصل می شود، تأکید کرد: نیروی انسانی باید ولایتمدار بوده و آموزش های لازم را فراگرفته باشد؛ همچنین نیروی انسانی باید شهادت طلب باشد و مردانه در مقابل دشمنان ایستادگی کند.

دریادار سیاری با تاکید بر وجود نیروی انسانی مؤمن و متخصص در نیروهای مسلح، گفت: نیروهای مسلح ایران بسیار توانمند و دارای آمادگی کامل هستند و در صورت هرگونه حماقت دشمنان 
به راحتی و با اقتدار در مقابل آن ها ایستادگی کنند.معاون هماهنگ کننده ارتش با بیان اینکه تهدیدات آینده متفاوت هستند، عنوان کرد: امروز با پیشرفت فناوری ها، باید تجهیزات نیز به روز 
باشد. ما پس از انقلاب شکوهمند اسلامی روی پای خود ایستاده ایم و تجهیزات مورد نیاز خود را ساختیم.وی با بیان اینکه اولین جهاد خودکفایی ارتش در نهاجا شکل گرفت، اظهار داشت: 

آنچه ما را به سرافرازی می رساند، نیروی انسانی جوان، کارآمد، توانمند، نخبه و دانشمند است.

رییس سازمان اداری و استخدامی کشور خبر دادامیر سیاری: نیروهای مسلح به هرگونه حماقت دشمنان پاسخ می دهند

استخدام بیش از ۶ هزار نفر از طریق آزمون روز ۲۳ 
آذر

نامه نماینده ایران به شورای امنیت درباره نقض حاکمیت ملی ایران
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گزیده خبرگزیده خبر خاستگاه انار جهان و جای خالی جشنواره بین المللی
ایســنا/مرکزی ایران خاستگاه انار جهان اســت و همه ساله همزمان با 
برداشــت انار، ده ها جشنواره و نمایشــگاه های متعدد در نقاط انارخیز 
کشور برپا می شــود.از جمله این جشنواره ها، سومین جشنواره تولید و 
صادرات انار ســاوه بود که از ۱۴ آبانماه در ســطح ملی برگزار شد و به 
مــدت یک هفته در پایتخت تولید انار ایــران پذیرای علاقمندان بود.با 
توجه به ظرفیت بالای تولید انار در ایران و با توجه به اینکه این کشــور 
خا ســتگاه این میوه ارزشمند محسوب می شود، انتظار می رود ایران بر 
بــازار این میوه و فرآورده های آن در جهان تســلط داشــته باشــند، 
رویدادهــای و جشــنواره های بین المللی این محصول در این کشــور 
برگزار شود و در واقع این کشور دروازه ورود انار و محصولات و فراورده 
های جانبی دیگر کشــورها اعم از فراورده های غذایی، دارویی، آرایشی 
و بهداشتی و ... به بازارهای بین المللی باشد.اخیرا جشنواره بین المللی 
انار در ارمنستان برگزار شد و همین امر بهانه ای شد تا به عدم برگزاری 
چنین جشــنواره ای در ایران و بویژه در ساوه  بپردازیم.در همین رابطه 
معاون اجرایی و امور بین الملل اتاق بازرگانی صنایع، معادن و کشاورزی 
اراک معتقد اســت که در این راستا، نخســتین گام، شناساندن دقیق 
ظرفیت های اســتان مرکزی در بخش صنعت، معدن و کشــاورزی در 
داخل و خارج از کشــور اســت که به خوبی انجام نشده و مغفول مانده 
است و شناسایی دلایل آن، نیازمند بررسی و واکاوی دقیق و کارشناسانه 
است.اولین گام، معرفی موثر محصول»سعید بیگ زاده« با تاکید بر اینکه 
همواره به ظرفیت های موجود استان در حوزه صنایع و معادن پرداخته 
شــده و به بخش کشاورزی آنطور که باید و شاید پرداخته نشده است، 
اظهار کرد: گفته می شود که حدود سه هزار واحد صنعتی و تولیدی در 
استان مرکزی وجود دارد، اما در واقع آمار دقیقی از میزان صنایع استان 
در دست نیست در حالیکه در معرفی صنایع باید تعداد دقیق واحدهای 
صنعــتی و تولیدی و اینکه چند درصد آنها فعال، نیمه فعال یا غیرفعال 
اعلام شود. در بخش کشــاورزی نیز گفته می شود ۶ هزار بهره بردار در 
این حوزه فعالیت دارند اما هنوز آمار درستی از تعداد دقیق بهره برداران 
در عرصه های مختلف بخش کشاورزی موجود نیست.وی با بیان اینکه 
انار به عنوان یک محصول باغی در شــهرهای ساوه، محلات، دلیجان و 
تفرش تولید می شــود، گفت: طعم و کیفیت انار ساوه با انار هیچ نقطه 
استان و حتی کشور قابل مقایســه نیست و شهرت جهانی دارد. سوال 
اینجاست که تا چه میزان در معرفی انار به عنوان محصول شاخص ساوه 
تلاش شــده است. جالب است که بسیاری از سفرای کشورهای خارجی 
از اینکه ساوه خاستگاه انار جهان است، اظهار بی اطلاعی می کنند و این 
نشــان از ضعف ما در معرفی ظرفیت ها و داشــته های استان مرکزی 
اســت.وی بر بهره گیری از تمامی ابزارهای رسانه ای و اطلاع رسانی به 
منظور معرفی انار ســاوه به عنوان هویت این منطقه تاکید کرد و افزود: 
اگر این محصول شــاخص و دارای کیفیتی متمایز از سایر نقاط انارخیز 
جهان، به خوبی معرفی و برندســازی شــود قطعا کشورهای دیگر این 
هویت را تصاحب نخواهند کرد.جشــنواره ملی باید زمینه ساز برگزاری 
جشــنواره بین المللی باشدبیگ زاده در خصوص برگزاری جشنواره انار 
گفت: خوشــبختانه سه سال متوالی است که جشنواره ملی انار در ساوه 
بــه عنوان قطــب تولیــد انار جهــان برگزار می شــود اما متأســفانه 
زیرســاخت های درســتی برای برگزاری این رویداد ملی در ساوه وجود 
ندارد و کار کارشــناسی درستی جهت برگزاری یک رویداد در تراز ملی 
انجام نمی شــود. در این سه ســال با نزدیک شدن به جشنواره ملی انار 
جلســاتی با انتخاب کمیته های مختلف تشــکیل و وظایف هر کمیته 
مشــخص و در مدت حدود یکمــاه هماهنگی هایی جهــت برگزاری 
جشنواره انار انجام می شــود ولی نتیجه تأثیرگذاری نداشته و متولیان 
هم صرفا به برگزار شــدن جشنواره اکتفا می کنند در حالیکه باید برای 
برگــزاری یک رویداد ملی علاوه بر کیفیت بخشی، دســتاوردهایی نیز 
هدف گذاری و تبیین کرد.وی با بیان اینکه جشــنواره ســوم انار ساوه 
نسبت به جشــنواره دوم از نظر غرفه داری بسیار ضعیف بود، گفت: در 
جشــنواره ملی انار باید صرفا به معرفی این محصول و فرآورده های آن 
پرداخت. چنین جشــنواره ای جای فعالیت غرفه هایی با موضوع شرکت 
سرمایه گذاری ساختمان سازی، تولید چرم، برخی صنایع دستی که در 
ســاوه تولید نمی شوند و ... نیســت.معاون اجرایی و امور بین الملل اتاق 
بــازرگانی صنایع، معادن و کشــاورزی اراک در ادامــه گفت: انتخاب 
سخنرانانی که در جشنواره حرف تازه ای برای معرفی انار ندارند و همان 
حــرف های تکــراری را می زنند زیبنده یک رویداد ملی نیســت. باید 
کارشناســان و متخصصانی در جشنواره ملی انار دعوت شوند که علاوه 
بر معرفی دقیق این محصول، تراز جشنواره را در سطح ملی مطرح کنند 
تا در کنار فراهم کردن زیرساخت ها، زمینه برگزاری یک جشنواره بین 
الملــلی نیز فراهم شــود.وی بیان کرد: قرار بود بعــد از برگزاری آیین 

افتتاحیه جشنواره، نشست تخصصی در خصوص مشکلات و موانع پیش 
روی تولیــد و صادرات انار و راهکارهای برگزاری جشــنواره ای فراتر از 
ملی در دفتر نمایندگی اتاق بازرگانی اراک در ساوه تشکیل شود، اما به 
دلیل اینکه افراد شــاخص، کارشــناس و صاحب نظری برای جشنواره 
دعوت نشده بودند امکان تشکیل این نشست فراهم نشد.وی در ادامه به 
برگزاری میز تخصصی سنگ در استان مرکزی با دبیری اداره کل صمت 
و عضویت اتاق بازرگانی اراک اشــاره کرد و گفت: میز تخصصی سنگ 
اســتان مرکزی تقیربا ســالانه در شــهرهایی نظیر محلات، اصفهان یا 
نمایشــگاه بین المللی تهران برگزار می شــود. افراد شاخصی هم در این 
جلسات دعوت می شوند و دســتاوردهای زیادی هم در بردارد و با یک 
برنامه مدون و هدف گذاری شده ظرفیت استان مرکزی در حوزه تولید 
ســنگ در قالب میز تخصصی ســنگ بــه خوبی معرفی و نمایشــگاه 
بین المللی آن هم برگزار می شود، اما متأسفانه در خصوص انار به عنوان 
یک محصول شــاخص دیگر استان، کوتاهی شده است.میز انار از استان 
مرکزی گرفته شد/کلنگی که بر زمین ماندوی با اشاره به اینکه میز انار 
توسط سازمان توسعه تجارت به استان مرکزی واگذار شد ولی به جهت 
نبود زیرساخت هایی نظیر پایانه صادراتی انار از استان گرفته شد، اظهار 
کرد: کلنگ احداث پایانه صادراتی انار ســاوه افزون بر ۱0 سال پیش به 
زمین زده شد، اما به سرانجام نرسید و مجددا در جشنواره سوم، کلنگ 
دیگری به زمین زده شد. وقتی در قطب تولید انار جهان پایانه صادراتی 
وجود نداشته باشد نمی توان انتظار داشت که جشنواره بین المللی در آن 
برگزار شود چرا که پایانه صادراتی انار موجب معرفی بیشتر محصول انار 
و در نتیجه افزایش انگیزه و تقاضای مشــتریان خارجی برای ارتباط با 
پایانه و نیز برپایی جشــنواره ای در ســطح جهانی خواهد بود.وی بیان 
کرد: باید با جذب اعتبارات ویژه و با مشــارکت بخش خصوصی هر چه 
سریعتر پایانه صادراتی انار احداث شود و در مدار بهره برداری قرار گیرد 
تا تولیدکننــدگان، صادرکنندگان و خریداران محصــول انار بتوانند با 
استفاده از این مزیت، انار ساوه را در جایگاه واقعی خود در جهان معرفی 
کننــد. بسیاری از باغداران و تولیدکنندگان انار رغبتی برای غرفه داری 
در نمایشگاه انار ســاوه ندارند اما احداث پایانه صادراتی را یک مطالبه 
عمــومی می دانند.رویداد ملی کــه دبیرخانه دائــمی ندارد!بیگ زاده 
مدیریت جشنواره ملی انار ساوه را ضعیف دانست و گفت: وقتی در طول 
ســال برنامه مدونی برای برگزاری جشنواره ملی انار وجود نداشته باشد 
و نقاط قوت و ضعف آن پس از اتمام جشنواره احصا نشود قطعا امیدی 
به برگزاری جشنواره در تراز بین المللی نیست چرا که یک رویداد ملی 
نیازمند داشــتن یک دبیرخانه دائمی و پیگیری و رصد مستمر در طول 
سال است در حالی که کارنامه سه ساله متولیان برگزاری جشنواره انار 
ســاوه نشان داده که صرفا یک ماه از ۱۲ ماه سال را صرف برگزاری این 
آیین می کنند که آن هم در تراز ملی نیســت. وی گفت: استان مرکزی 
برگزارکننده نمایشــگاه بین المللی سنگ ایران است که تنها نمایشگاه 
بین المللی سنگ ایران محســوب می شود و به دلیل اینکه این رویداد 
بین المللی با عنوان نیم ور محلات ثبت شــده است، در هیچ جای ایران 
نمایشگاه سنگ برگزار نمی شود. برگزاری میز تخصصی سنگ در طول 
ســال به طور مســتمر و دعوت از مقامات عالیرتبه کشــور و ســفرای 
کشــورهای خارجی در مراسم افتتاحیه نمایشگاه موجب شده است که 
یک رویداد بین المللی واقعی در حوزه ســنگ در استان مرکزی برگزار 

شــود. در حالیکه چنین مزیت هایی در جشنواره ملی انار ساوه به چشم 
نمی خورد و در جشنواره امســال جای خالی مقامات عالیرتبه کشور و 
سفرای کشورهای خارجی احساس می شد. در واقع با تصمیماتی که در 
مــدت یکماه اتخاذ می شــود که فقط بگوییم جشــنواره برگزار کردیم 
نمی تــوان انتظار برگزاری جشــنواره بین المللی را داشــت.لزوم ورود 
کمیسیون کشــاورزی اتاق بازرگانی به برگزاری جشنواره های تولیدات 
کشاورزی معاون اجرایی و امور بین الملل اتاق بازرگانی صنایع، معادن و 
کشاورزی اراک، در ادامه خواستار ورود جدی کمیسیون کشاورزی اتاق 
بازرگانی به برگزاری جشــنواره های تولیدات کشــاورزی شــد و گفت: 
حضور کمیسیون کشــاورزی در جلسات مســتمر جشنواره انار موجب 
ارتباط گیری جشــنواره با کمیسیون کشاورزی اتاق های بازرگانی سایر 
نقاط کشور شده و تراز برگزاری این رویداد را افزایش خواهد داد.وی با 
طرح این ســوال که چرا باید پوستر جشنواره ملی انار دو هفته قبل از 
برگزاری منتشــر شــود، در حالی که در واقع انتشار آن باید ماه ها قبل 
همراه بــا تیزرهای تبلیغاتی توســط کمیسیون کشــاورزی اتاق های 
بازرگانی در سراسر کشور و در ســفارتخانه ها و بین سفرای کشورهای 
خارجی انجام شود و اطلاع رســانی درست صورت بگیرد گفت: در این 
صورت می توانیم شاهد حضور گردشگران داخلی و خارجی در جشنواره 
باشیم و می توان بســتر برگزاری جشنواره بین المللی را فراهم کرد.وی 
گفت: اتاق های بازرگانی بدون بروکراسی و پروسه های اداری می توانند 
کار اطلاع رســانی یک رویداد ملی را در داخل و خارج از کشــور انجام 
دهند، اما در جشــنواره انار امسال ســاوه از این ظرفیت اتاق بازرگانی 
اســتفاده نشد و حتی یک سفیر هم در جشنواره امسال حضور نداشت، 
در حالی که ســال گذشــته با پیگیری اتاق بــازرگانی در مدت زمان 
کوتاهی افزون بر پنج ســفیر و چند هیات خارجی از کشورهای مختلف 
در جشــنواره حضور داشتند.بیگ زاده خواستار تشکیل دبیرخانه  دائمی 
جشنواره ملی انار با هدف جریان سازی این رویداد در بخش کشاورزی 
در کنار تسریع در احداث پایانه صادراتی تولید و صادرات انار به عنوان 
الزامات اصلی برگزاری جشــنواره بین المللی شد و افزود: استان مرکزی 
می تواند زیرساخت های برگزاری جشنواره بین المللی انار را داشته باشد 
به شرط آنکه زیرساخت هایی که در اختیار بخش دولتی است به بخش 
خصوصی واگذار شود. جشنواره بین المللی فقط یک عنوان نیست و باید 
از  تمامی ظرفیت های استان برای برگزاری آن استفاده شود و به جای 
تشــکیل کمیته های شهرســتانی، کمیته های اثرگذار و پویای استانی 
تشکیل شود. جلسات جشــنواره باید در استانداری و با حضور مدیران 
استانی تشکیل شود تا این رویداد، شکل و شمایل جشنواره بین المللی 
بــه خود بگیرد و البته در نهایت به نام ســاوه به عنوان قطب تولید انار 
تمام شود.تجربه جذاب و برنامه محور کرمانشاه/ تحریم، مانع نیست وی 
گفت: در یک روســتای استان کرمانشاه نمایشگاه هفت روزه انار برگزار 
شــد که پذیرای حجم بالایی از توریســت ها بود در حالیکه شــکل و 
شــمایل یک نمایشگاه هم نداشت و یک رویداد جذاب و برنامه محور در 
دل طبیعت برگزار شــده بود.وی که معتقد است که تحریم ها مانعی در 
مسیر برگزاری جشــنواره بین المللی نیستند گفت: تحریم ها نمی توانند 
مانع برگزاری جشــنواره بین المللی شوند چراکه هیچ سد و مانعی برای 
بخش خصــوصی وجود ندارد. ســال گذشــته هیات هــای تجاری از 
کشــورهای صربستان، غنا، سومالی، ترکیه و ... به استان مرکزی آمدند 

و هم اکنون در حال رایزنی با کشور عمان جهت بازدید از استان مرکزی 
به منظور آشــنایی با ظرفیت های موجود هســتیم، بنابراین تحریم ها 
نمی توانــد در برابر بخش خصوصی مانعی ایجــاد کند. اگر از هم اکنون 
چشم انداز جشنواره سال آینده ترسیم شد و برنامه محور حرکت کردیم، 
موفق به برگزاری هر رویدادی در هر ســطحی خواهیم بود وگرنه پیش 
کشیدن موضوعاتی نظیر تحریم، بهانه اســت. از ظرفیت اتاق بازرگانی 
استفاده نمی شود وی گفت: در حال حاضر انار ساوه به کشورهایی نظیر 
آلمان، کشورهای حاشیه خلیج فارس، روسیه، ژاپن، اتحادیه اروپا، کره 
جنوبی، ترکیه، عراق، ارمنســتان، ایتالیا، عمان، امارات، قطر، پاکستان، 
کویت، قزاقستان و ... صادر می شود. وقتی بازار عرضه انار ساوه مشخص 
اســت پس باید از همین الان ارتباطات خود را با این کشــورها تقویت 
کرده و با استفاده از ظرفیت اتاق بازرگانی اراک بستر برگزاری جشنواره 
بین الملــلی را فراهم کنیم. اتاق بازرگانی به طور جدی می تواند در این 
موضوعــات ورود کند و هیچ مانعی هــم وجود ندارد، اما از ظرفیت این 
بخش خصوصی استفاده نمی شــود. جشنواره های بین المللی ظرفیت 
های بسیار خوبی برای جذب گردشــگر خارجی هستند بویژه اگر محور 
برگزاری این جشــنواره ها غذا، محصولات کشاورزی و فرهنگ باشد، بر 
این اســاس از این دیدگاه نیز می توان به اهمیت برگزاری جشــنواره 
محصول شــاخصی همچون انار در سطح بین المللی پرداخت. مدیرکل 
گردشگری داخلی وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری در 
اینباره به ایسنا گفت: قرن هاست که انار در فرهنگ و تاریخ ایران مورد 
توجه است و نشان های این توجه را در سنگ نگاره های تخت جمشید تا 
نگاره های دوران مادها، اشــکانیان، ساسانیان و دوران اسلامی می توان 
مشــاهده کــرد. جشــن های انار ایــران، پرتعــداد، اما کم دســتاورد 
سیدمصطفی فاطمی با بیان اینکه در مسیر جاده ابریشم، انار به عنوان 
یک میوه مهم مورد توجه بوده، ولی خاستگاه اصلی آن مناطق زاگرسی 
ایران اســت، اظهار کرد: این میوه بهشــتی در حــواشی زاگرس تولید 
می شده و در طول تاریخ بهترین نوع انار در ایران تولید شده و از ایران 
به سایر نقاط جهان ارسال شده و همواره مورد توجه قرار داشته است.

وی بــا اشــاره به اینکه ایــران بزرگترین تولیدکننده انار دنیا و ســاوه 
بزرگترین تولیدکننده انار ایران اســت، گفت: این محصول ایرانی آوازه 
جهانی دارد، اما برند انار ایران صرفا مبتنی بر حجم تولید ایجاد نشــده 
و به معرفی آن از شیوه های گوناگون وابســته است که بخشی از آن در 
حوزه فرهنگ و رسانه نمود پیدا می کند. وی با بیان اینکه جشنواره های 
برداشــت محصول همواره در دنیا مورد توجه بوده اســت، گفت: ایران 
در حوزه جشــنواره های برداشــت محصول از دیرباز پیشــگام بوده و 
جزو نخســتین کشــورهایی بوده که در هنگام برداشت محصول جشن 
برگزار می کرده اســت که مهمترین آنها جشــن مهرگان است. فاطمی 
با بیان اینکه جشــن های برداشت محصول به عنوان رویکردهایی برای 
برندسازی محصولات مختلف مورد استفاده قرار می گیرد، تصریح کرد: 
بسیاری از کشــورهای تولیدکننده انار علیرغــم اینکه میزان تولید انار 
آنها از ایران بسیار کمتر اســت اقدام به برپایی جشنواره انار می کنند تا 
بتوانند با برندســازی، محصول تولیدی خود را به دنیا معرفی کنند، اما 
رویکردهای آنان در برپایی جشن انار بسیار قوی تر از ایران بوده است و 
توانسته اند جشن های خود را حتی در رده های جهانی به ثبت رسانده و 
در فهرست آثار ناملموس جهانی به ثبت برسانند. وی با اشاره به افزایش 
تعداد جشــن های انار در شهرهای مختلف ایران گفت: با وجود تعدد و 
تنوع برپایی جشــن های انار، اما برگزارکنندگان هنوز نتوانســته اند این 
جشن ها را در قالب بین المللی برپا کنند تا بتوانند با برگزاری جشنواره 
بین الملــلی بســتر حضور گردشــگران جهانی را فراهم کنند و شــهر 
تولیدکننده انار در ایران به مقصد گردشــگری بین المللی تبدیل شود. 
بــاز هم بی توجهی به برندســازی وی در ادامه گفت: یکی از ضعف های 
ایران در حوزه تولیدات محصول این اســت که صرفا بر تولید محصول 
متمرکز شــده و از برندســازی آن غلفت کرده و برندسازی در اولویت 
قرار نگرفته است. برگزاری جشــنواره بین المللی انار مستلزم همکاری 
ســه وزارتخانه  مدیرکل گردشــگری داخلی وزارت میــراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشــگری درخصوص دیگر دلایل برگزاری جشنواره 
بین المللی انار در ایران، گفت: بخشی از این مســئله به حوزه کشاورزی 
و بخش دیگر به حوزه گردشگری برمی گردد. در حوزه گردشگری بسیار 
مشتاق هســتیم تا این رویداد مهم ایران در ســطح بین المللی برگزار 
شود. وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری متولی برگزاری 
جشــنواره هایی است که همراه با بازار همگانی برپا شود، اما برای تحقق 
این رویداد جهانی باید وزارت جهاد کشاورزی و وزارت صنعت، معدن و 
تجارت به عنوان مجری برگزاری جشنواره های حوزه تولید و کشاورزی، 

مشارکت کنند.

در گفتگو با معاون توسعه شرکت های دانش بنیان معاونت علمی رئیس جمهور مطرح شد

اخلال در روند توسعه فناوری های 
تجدیدپذیر در کشور با عدم اجرای ماده 

۱۶ قانون جهش تولید دانش بنیان
سوق دادن منابع به سمت صندوق 
نــوآوری و شــکوفایی و معاونــت 
علمی و فناوری می تواند به تقویت 
فناوری ها و توانمندی های کشــور 
در حــوزه تجدیدپذیر بپــردازد و 
در نهایت به توســعه نیروگاه های 
مبــادرت  بــادی  و  خورشیــدی 
می کنیــم و شــاهد درجــه ای از 
خودکفــایی در این زمینه خواهیم بود و ناترازی حوزه برق و گاز را نیز کاهش دهیم ولی 
تاکنــون وزارت نیرو منابع حاصل از اجرای ماده ۱۶ قانون جهش تولید دانش بنیان را به 
معاونت علمی و صندوق نوآوری و شــکوفایی تخصیص نداده اســت و این امر در زنجیره 
فناوری های تجدیدپذیر در کشــور اخلال ایجاد می شود.به گزارش ایسنا، طی سال های 
اخیــر تولید بــرق تجدیدپذیر در دنیا مورد توجه جدی قرار گرفته اســت. به نحوی که 
کشــورهای پیشــرفته بخش زیادی از نیاز خود را از این طریق برآورده می کنند. انرژی 
تجدیدپذیر از فرآیندهای طبیعی حاصل می شود که به  طور مداوم پر می شوند و به لحاظ 
تأمین مشــکلی ندارند.در کشور ما نیز اهمیت تولید برق تجدیدپذیر درک شده است. به 
ویژه با توجه به ناترازی شــدیدی که در این بخش وجود دارد، تولید برق تجدیدپذیر از 
اهمیت بالایی برخوردار اســت. بر اساس ماده ۱۶ قانون جهش تولید دانش بنیان، صنایع 
با قدرت مصرف بیشتر از یک مگاوات موظف شده اند معادل یک درصد از برق مورد نیاز 
ســالانه خود را از طریق احداث نیروگاه های تجدیدپذیر تامین کنند و این میزان تا پایان 
۵ سال حداقل به ۵ درصد برسد.بر اساس قانون، چنانچه صنایع به تولید برق تجدیدپذیر 
مطابق ماده ۱۶ قانون جهش تولید دانش بنیان مبادرت نکنند، وزارت نیرو موظف اســت 
درصد ذکر شده از برق مصرفی آن ها را با تعرفه برق تجدیدپذیر محاسبه کند و مبالغ را 
در اختیار صندوق نوآوری و شــکوفایی و معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری قرار 
دهد. شــواهد نشــان می دهد تا کنون وزارت نیرو منابع حاصل از جریمه صنایع در عدم 
حرکت به سمت احداث نیروگاه های تجدیدپذیر را به بخش علم و فناوری کشور تخصیص 
نداده است و هیچ کدام از بندهای ماده ۱۶ قانون جهش تولید دانش بنیان اجرایی نشده 
اســت.در ادامه نظرات دکتر تورج امرایی معاون توســعه شرکت های دانش بنیان معاونت 
علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهــوری را در خصوص لزوم اجرای ماده 
۱۶ قانون جهش تولید دانش بنیان و ســوق دادن صنایع به سمت تولید برق تجدیدپذیر 
برای مصرف خودشــان می خوانید.دو راهی صنایــع؛ برق تجدیدپذیر یا حمایت از دانش 
بنیان ها تورج امرایی معاون توسعه شرکت های دانش بنیان معاونت علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاست جمهوری در گفتگو با ایسنا با اشاره به این موضوع که بر اساس قانون 
صنایعی که بالای ۱ مگاوات قدرت مصرف برق دارند و دستگاه های دولتی مشمول ماده 
۵ مکلف هســتند سالانه بخشی از برق مصرفی خود را از منابع تجدیدپذیر تأمین کنند، 
تصریــح کرد: صنایع مذکور در ســال ۱۴0۲ باید یک درصد از بــرق مصرفی خود را به 
صورت تجدیدپذیر تولید می کردند و این روند ادامه می یافت تا اینکه در ســال پنجم به 
۵ درصد برق مصرفی شــان برسد. دستگاه های مشمول ماده ۵ نیز سالی ۵ درصد از برق 
مصرفی شــان را باید از منابع تجدیدپذیر تأمین کنند. به طوری که امســال باید میزان 
تولید برق تجدیدپذیر آن ها به میزان ۱0 درصد از برق مصرفی شــان می رسید.وی ادامه 
داد: در قانون پیش بینی شــده اســت که اگر صنایع و دستگاه های مشمول به تولید برق 
تجدیدپذیر بر اســاس ماده ۱۶ قانون جهش تولیــد دانش بنیان عمل نکنند، درصد ذکر 
شده از برق مصرفی شــان با تعرفه برق تجدیدپذیر در تابلوی سبز محاسبه می شود.این 
مسئول دولتی خاطرنشان کرد: بر اساس قانون، مصوب شده است که ۲۵ درصد از منابع 
حاصله از محل محاسبه برق مصرفی صنایع و دستگاه ها بر اساس تعرفه برق تجدیدپذیر 
به حســاب صندوق نوآوری و شکوفایی و ۲۵ درصد دیگر نیز به حساب معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری واریز شود.جریمه صنایع صرف توسعه فناوری های انرژی های 
تجدیدپذیر می شود معاون توسعه شرکت های دانش بنیان معاونت علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاست جمهوری گفت: صندوق نوآوری و شکوفایی و معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری باید منابع را در راستای توسعه فناوری های مرتبط با حوزه تجدیدپذیر 
و شرکت های دانش بنیان هزینه کنند. تا الان هیچ منبع مالی ای از محل اجرای ماده ۱۶ 
قانون جهش تولید دانش بنیان به صندوق نوآوری و شــکوفایی و معاونت علمی و فناوری 

واریز نشده است.

همایش تامین مالی تولید از 
بنگاه داری به بنگاه سازی آغاز شد 

نخســتین همایش تامین مالی تولید از بنگاه داری به بنگاه سازی با حضور رئیس مجلس 
شورای اسلامی، وزیر اقتصاد و رئیس کل بانک مرکزی آغاز شد. به گزارش ایسنا، همایش 
تامین مالی تولید از بنگاه داری به بنگاه سازی با حضور محمدباقر قالیباف - رئیس مجلس 
شــورای اسلامی، عبدالناصر همتی - وزیر امور اقتصــادی و دارایی، محمدرضا فرزین - 
رئیس کل بانک مرکزی، شــمس الدین حسیــنی - رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
شــورای اسلامی، غلامرضا تاجگردون - رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای 
اسلامی، علی طیب نیا، مشــاور عالی رئیس جمهوری، حجت اله صیدی ـ رئیس سازمان 
بورس و اوراق بهادار، ابوالفضل نجارزاده - مدیر عامل بانک ملی ایران و سایر مدیران ارشد 
نظام بانکی کشــور آغاز شد. گفتنی است؛ این همایش برای نخستین بار به میزانی بانک 

ملی ایران برگزار می شود.

پیروزی دونالد ترامپ در انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا، نگرانی هایی را نســبت به تاثیر سیاست های تعرفه ای او بر صادرات 
گاز مایع به اروپا برانگیخته است.به گزارش ایسنا، زمانی که دونالد ترامپ، رئیس جمهور منتخب، قبل از انتخابات، صادرکنندگان 
اروپــایی را به اعمال تعرفه بر همه کالاهای صادراتی از این منطقه تهدید کرد، احتمالا بسیاری در اروپا امیدوار بودند که او هرگز 
به کاخ ســفید برنگردد. اکنون که این یک واقعیت اســت، تعرفه ها موضوع مذاکرات است و این مذاکرات ممکن است شامل خرید 
بیشتر گاز طبیعی مایع )ال ان جی( از آمریکا باشد.طبق گزارش رویترز، آمریکا در حال حاضر با کسری تجاری ۲۴0 میلیارد دلاری 
با اروپا مواجه است. بنا بر آمار یورواستات، آلمان، ایتالیا، ایرلند و سوئد، بزرگترین صادرکنندگان اروپایی به آمریکا هستند و بخش 
عمده ای از این کســری تجاری را تشکیل می دهند. آمریکا بزرگترین شــریک تجاری اتحادیه اروپا است و نفت و گاز طبیعی، از 
مهمترین واردات آمریکا به اروپا هســتند.دونالد ترامپ بارها اعلام کرده که با این وضعیت تجارت مخالف است و اروپایی ها »بهای 
گزافی« برای آن خواهند پرداخت؛ مگر اینکه واردات بیشــتر کالاهای آمریکایی را شروع کنند. گوین مگوایر، نویسنده رویترز، در 
این باره گفت: اروپا ممکن اســت با کاهش مصرف ال ان جی آمریکا، تلافی کند و برنامه های ترامپ برای تولید بالاتر نفت و گاز را 
برهم بریزد.اگر اروپا به انرژی وارداتی وابسته نبود و آمریکا، بزرگترین تامین کننده ال ان جی این منطقه نبود، این اقدام می توانست 
یک اقدام بالقوه برای اروپا  باشد. اداره اطلاعات انرژی آمریکا در فوریه امسال گزارش داد که در سال ۲0۲۳، آمریکا منبع نزدیک 
به نیمی از کل واردات ال ان جی به اروپا بود.رقم ۴۸ درصد، در مقایســه با ۴۴ درصد در ســال ۲0۲۲ و ۲۷ درصد در سال ۲0۲۱، 
افزایش داشت. جنگ در اوکراین باعث رشد صادرات ال ان جی آمریکا به اروپا و پروژه های توسعه ظرفیت آمریکا شد. با این حال، 
امسال، رشد صادرات ضعیف بود و گزارش اداره اطلاعات انرژی آمریکا نشان داد صادرات گاز طبیعی از این کشور، وضعیت ثابت 

و یکنواختی در نیمه اول ســال داشــت.این فقدان رشد، نتیجه چندین عامل بود. نخســت اینکه اروپا، زمستان نسبتا معتدل دیگری 
داشــت و گاز در مخازن این منطقه ماند. دوم، آلمان که بزرگترین مصرف کننده گاز در اروپاســت، به صنعتی زدایی ادامه داد، زیرا 
انقباض اقتصادی، بر تقاضا برای انرژی به طور کلی و تقاضا برای گاز به طور خاص تاثیر گذاشــت. ســوم، تابســتان فصل تقاضای گاز 
در اروپا اســت. از ســوی دیگر، زمستان فصل بسیار متفاوتی است. زمستان زمانی اســت که اروپا بیشترین مصرف گاز و زغال سنگ 
را دارد.بــه گفتــه مگوایر، اتحادیه اروپا به دلیل قیمت بالای گاز که مصرف کنندگان نهایی به ســختی می توانند به مدت طولانی در 
برابر آن دوام بیاورند، به طور کلی از گاز فاصله گرفته و مصرف کنندگان صنعتی هم تقاضای خود را کمتر کرده اند. وی خاطرنشــان 
کــرد: قیمــت بالا و رکود اقتصادی، باعث کاهش ۲0 درصدی واردات ال ان جی به اروپا در ســال جاری شــد. در نهایت، اروپا ممکن 
اســت تصمیم بگیرد بر واردات انــرژی آمریکا، تعرفه اعمال کند.بنا بر آخرین سیگنــال اورزولا فون در لاین، رئیس کمیسیون اروپا، 
ایــن اتفاق نمی افتد. در واقع، فون در لاین فقط چند روز پس از انتخابــات آمریکا، اظهار کرد اروپا می تواند خرید گاز مایع از آمریکا 
را افزایش دهد.البته دلیل این که اروپا، همچنان این همه گاز روسیه را خریداری می کند این اســت که ارزان تر از گاز آمریکاســت. 
با این حال، از آنجایی که این موضوع از نظر سیاسی حســاس اســت، مقامات اتحادیه اروپا به دنبال راه هایی برای تغییر آن بوده اند و 

بدیهی ترین انتخاب، ال ان جی آمریکا بوده است، زیرا سایر صادرکنندگان بزرگ یا ظرفیت محدودی برای رشد صادرات دارند یا مانند 
قطر، قراردادهای بلندمدت ترجیح می دهند اما دولت های اروپایی به دلیل برنامه های گذار انرژی خود، ســعی می کنند از قراردادهای 
خرید بلندمدت گاز، اجتناب کنند.بنابراین، ترامپ نشــان داده است که می خواهد آمریکا، گاز طبیعی بیشتری تولید کند و همچنین 
می خواهد کالاهای بیشــتری را به طور کلی به اروپا صادر کند. اروپا، به نوبه خود، از طریق مقام اجرایی ارشــد خود اعلام کرده است 
که از دریافت گاز بیشــتر از آمریکا خوشحال خواهد شد؛ البته انتخاب چندانی هم ندارد. اگر اروپا، قیمت ال ان جی آمریکایی را گران 
بداند، مطمئنا برای تولیدکنندگان گاز آمریکا راحت نیســت که جریان صــادرات ال ان جی را از اروپا به آسیا تغییر دهندبا این حال، 
یافتن تامین کننده گاز دیگری که از نظر اندازه تولید با آمریکا قابل مقایســه باشــد و روسیه هم نباشد، برای اروپا بسیار دشوارتر و در 
واقع، این غیرممکن خواهد بود.بر اســاس گزارش اویل پرایس، در واقع، تولیدکنندگان ال ان جی آمریکا و واردکنندگان گاز اروپایی، 
به یکدیگر نیاز دارند. این رابطه، رابطه برابری نیســت اما منفعت دو ســویه دارد و از این رو، هر دو طرف مایل هســتند آن را حفظ 
کنند. تعرفه ها باعث نخواهد شــد اروپایی ها، ترامپ را بیشــتر دوست داشته باشند اما احتمالا آنها را وادار می کند ال ان جی بیشتری 
از آمریکا خریداری کنند. البته، این پیامدهای کلی دیگری برای اقتصاد اروپا و چشم انداز رشد آن و همچنین قدرت خرید بلندمدت 

ال ان جی آن دارد، اما ممکن اســت این سوال برای دوره ریاست جمهوری دیگری باشد.

گروهی از مهندسان یکی از شرکت های دانش بنیان، دستگاه آشکارساز شعله و تشعشعات ساطع شده از شعله را در 
محدوده طیفی فرابنفش )UV( و مادون قرمز )IR( را عرضه کردند که قادر است در کمترین زمان، شعله را تشخیص 
دهد و هشدار صادر کند.محمدجواد سعیدی مدیرعامل شرکت دانش بنیان در گفت و گو با ایسنا، محصول تولیدی این 
شرکت را آشکار ساز شعله ))flame detector( که در دو طیف UV و IR طراحی و ساخته شده معرفی کرد و گفت: 
این شرکت در سال 9۶ در استان بوشهر تاسیس شده است و زمینه تحقیقاتی ما ساخت تجهیزات و ابزار دقیق است.وی با بیان اینکه یکی از محصولات تولیدی 
این شرکت برای صنعت نفت و گاز را آشکارساز شعله است، اظهار کرد: این ابزار دستگاهی است که در بسیاری از کارخانجات و همچنین صنعت نفت و گاز و 
پتروشیمی برای پایش مستمر شعله از آن بهره برداری می کنند.سعیدی ادامه داد: این دستگاه در هر جایی که احتمال بروز شعله باشد، قادر به آشکار سازی 

آن است به گونه ای که به محض ایجاد شعله این دستگاه آن را شناسایی کرده و هشدار اعلام می کند.

آژانس بین المللی انرژی )IEA( روز چهارشنبه اعلام کرد بخش انرژی در سال میلادی گذشته، ۲.۵ میلیون شغل در سراسر جهان ایجاد کرد که مرهون 
رشد تولید فناوری پاک است.به گزارش ایسنا، این آژانس مستقر در پاریس، در بیانیه ای اعلام کرد نسخه سوم گزارش اشتغال انرژی جهان، روندهای 
اشتغال صنعت انرژی جهانی را مورد تحلیل قرار داد.طبق این گزارش، تعداد مشاغل انرژی در جهان در سال ۲0۲۳، با ۳.۸ درصد افزایش، به ۶۸ میلیون 
شغل رسید. در مقابل،   رشد شغل در کل اقتصاد، ۲.۲ درصد بود.در این گزارش که به کمبود مستمر کارگران ماهر اشاره شد، آمده است: بزرگترین 

افزایش اشتغال، مربوط به مشاغل در بخش انرژی پاک بود که در سال میلادی گذشته، ۱.۵ میلیون مورد افزایش یافت و در رشد اشتغال کل اقتصاد در بازارهای بزرگ برای فناوری های 
انرژی پاک، سهم ۱0 درصدی داشت. صنعت فوتوولتائیک خورشیدی بیش از نیم میلیون فرصت شغلی جدید ایجاد کرد که به دلیل ساخت کم سابقه تاسیسات جدید بود. اشتغال در تولید 
خودروهای برقی و باتری ها، تا ۴۱0 هزار مورد افزایش یافت زیرا فروش به حدود ۲0 درصد از بازار جهانی خودرو رسید.  و در حالی که برخی از تولیدکنندگان بادی، دست به اخراج زدند 
اما مجموع اشتغال در این صنعت با آغاز ساخت پروژه های جدید افزایش یافت. صنعت نفت و گاز پس از یک دوره استخدام محتاطانه پس از دوران کرونا، بیش از ۶00 هزار شغل جدید در 
سال ۲0۲۳ ایجاد کرد.بر اساس گزارش خبرگزاری آنادولو، لورا کوزی، مدیر پایداری، فناوری و چشم اندازهای آژانس بین المللی انرژی، درباره این گزارش اظهار کرد: صنعت انرژی جهانی 
در سال های اخیر، یک اشتغالزای بزرگ بوده است.  کوزی افزود: از آنجایی که سیستم انرژی به تغییر و رشد ادامه می دهد، افزایش تقاضا برای کارگران ماهر انرژی، امری مسلم است. با 

این حال، این گزارش نشان می دهد که سرمایه گذاری بیشتر در مهارت ها و آموزش اهمیت بسیاری دارد.

کاهش بحران های آتش سوزی در صنایع نفت و پتروشیمی با 
محصول یک شرکت دانش بنیان

آژانس بین المللی انرژی:
صنعت انرژی ۲.۵ میلیون شغل ایجاد کرد

تعرفه های ترامپ چه تاثیری در وابســتگی اروپا به گاز آمریکا خواهد داشت؟
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ییس دانشگاه علوم پزشکی تهران:

کاربرد هوش مصنوعی در تشخیص 
سرطان پوست و پیش بینی آلزایمر

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

قابی از تهران !!

ازهر دری خبری !!

ایده فورد برای ساخت خودرویی با پیشرانه هسته ای و برد 8 هزار کیلومتر در دهه 50

فورد در سال ۱۹۵۷ ایدهٔ ساخت خودرویی هسته ای را با کانسپتی بنام نوکلئون مطرح کرد که البته هرگز از یک ماکت با نصف اندازهٔ واقعی 
فراتر نرفت. در دههٔ ۵۰ طراحی خودرو در آمریکا بشــدت تحت تأثیر عصر جت بود. مردم دیوانهٔ هواپیماهای جت جدید بودند اما در همان 
سال ها، انرژی هسته ای هم پیشرفت های بزرگی را تجربه می کرد. بنابراین، چه اتفاقی می افتاد اگر انرژی هسته ای با صنعت خودروسازی پیوند 
داده می شد؟ این همان ایده ای بود که فورد با کانسپت عجیبی بنام نوکلئون بدنبال آن بود. این کانسپت در قالب ماکتی با نصف اندازهٔ واقعی 
در سال ۱۹۵۷ معرفی شد. این صرفاً یک طرح مطالعاتی برای نشان دادن ظاهر خودروهایی بود که در آینده از انرژی هسته ای استفاده خواهند 
کرد. قطعهٔ گردی که در اتاق بار نوکلئون می بینید، کپسول قدرتی حاوی یک رآکتور اتمی است. بدنهٔ خودرو هم به شکلی کاملًا آیرودینامیک 
با سپرهای جمع شونده طراحی شده بود درحالیکه در کابین هم برای سیستم تهویه کنترل الکترونیکی در نظر گرفته شده بود. فورد شعاع 
حرکتی در حدود ۸ هزار کیلومتر را با هر بار سوخت گیری برای این خودرو تخمین زده بود. البته همهٔ این ها صرفاً حدس و گمان بود و این 
طرح هرگز از یک آزمایش طراحی در مقیاس سه هشتم فراتر نرفت. بنابراین، مردمان آن سال ها هیچگاه نتوانستند خودرویی را ببینند که با 

یک رآکتور هسته ای در پشت خود در خیابان های دیترویت حرکت کند.

نیمه نهایی جام ملت های آفریقا

مصاف بزرگان در نیمه نهایی جام ملت های آفریقا

پیشنهاد

چهره روز

کتاب خانه ی لهستانی ها

جیمی دورنان
جیمــی دورنــان با نقشــش در فیلــم »۵۰ طیف 
شــناخته   )Fifty Shades of Grey( خاکســتری« 
می شــود. او از معدود ســلبریتی هایی اســت که در 
شــبکه های اجتماعی حضور ندارند و سعی می کند 
زندگی شــخصی اش را از کانون توجه دور نگه دارد. 
دورنان معتقد اســت هر چه بیشــتر از خود بگویید، 
افراد بیشــتری از شــما متنفر خواهند شد.او جدا از 
بازیگــری، در حوزه ی مدلینگ هم فعال اســت و در 
تبلیغات برند های مشهوری همچون هوگو باس، دیور 
و کالوین کلاین حضور داشــته است. با این حال، او 
دوست دارد اوقات فراغتش را با فرزندان خود و بازی 
گلف ســپری کند. او بزرگ ترین تفریح زندگی اش را 
پدری کردن می داند. جیمی درنان در حومه بلفاست، 
ایرلند شــمالی بزرگ شــد. او دو خواهر بزرگ تر دارد و پدرش، پروفسور جیم درنان، جراح زنان و زایمان است 
که او هم می خواســت بازیگر شود. جیمی عموزاده گریر گارسون است. اجدادش در هر دو طرف، واعظان دین 
مســیحیت بودند. درنان در ۱۶ سالگی مادرش را از دست داد.او به دانشگاه متدیست بلفاست رفت. در آنجا در 
تیم راگبی بازی کرد و وارد بخش درام شد. بعدها به دانشگاه تیسید رفت ولی درس را رها کرد و به لندن رفت 
تا آموزش بازیگری ببیند. درنان در گروه »پسران جیم« اجرا داشت تا اینکه آن گروه در سال ۲۰۰۸ منحل شد. 
این گروه خواننده-ترانه نویس اسکاتلندی کی تی تانستال را در تورش حمایت می کرد.در سال ۲۰۰۶، درنان در 
فیلم ماری آنتوانت ظاهر شد. او برای کلوین کلاین )همراه با کیت ماس و اوا مندز(، دیور، آکواسکاتام و آرمانی و 
سایر برندها مدل بود. درنان در سال ۲۰۰۹ در فیلم درام سایه هایی در خورشید بازی کرد که سه بار در آکادمی 
جوایز نامزد شد. در سال ۲۰۰۸، او نقش اول فیلم ترسناک فراسوی غوغا را بازی کرد.در سال ۲۰۱۱، درنان در 
هشت قسمت سریال روزی روزگاری در نقش داروغه گراهام ظاهر شد. با اینکه گراهام در فیلم کشته شد، ولی 
درنان بیان کرد دوباره در نقش شــکارچی برمی گردد.درنان همراه با جیلین اندرسون در سریال درام ایرلندی 
ســقوط در نقش پاول اسپکتر ظاهر شد؛ یک قاتل ســریالی در بلفاست. در می ۲۰۱۳، این سریال برای فصل 
دوم تمدید شد.در ۲۳ اکتبر ۲۰۱۳، درنان در فیلم اقتباسی پنجاه سایه گری نقش کریستین گری را گرفت و 
جانشــین چارلی هونام شد. در ۲۷ اوت ۲۰۱۴، اعلام شد که جیمی درنان در نقش دکتر الن پاسکال در فیلم 
میرامکس بنام نهمین زندگی لوییس درکس حضور دارد؛ یک فیلم مهیج ماورایی بر اساس کتابی با همین نام.

در نوامبر ۲۰۱۴، او در رده بندی جذاب ترین مردان زنده مجله پیپل، رتبه سوم را کسب کرد.

فرهنگ

مطابق وعــده وزیر ارتباطــات، با افتتاح 
پروژه فیبرنوری منازل و کســب و کارها 
در ســه شــهر میبــد، بافــق و حمیدیا 
استان یزد، میزان پوشــش از ۶ میلیون 
خانوار در سراســر کشــور فراتر رفت.به 
گزارش خبرگــزاری مهر به نقل از وزارت 
ارتباطــات و فناوری اطلاعات، همزمان با 
سفر وزیر ارتباطات به استان یزد و افتتاح 
و صددرصدی پــروژه فیبرنوری منازل و 
کســب و کارها در سه شــهر بافق، میبد 
و حمیدیا در این اســتان، میزان پوشش 
فیبرنوری در سراســر کشور از ۶ میلیون 
خانوار فراتر رفت.ایجاد ۶ میلیون پوشش 
در پروژه فیبرنوری منازل و کسب و کارها 
در حالیســت که هم اکنون این پروژه در 
بیش از ۲۰۰ شــهر در تمام اســتان های 
کشور در دست اجراست و وزیر ارتباطات 
نیز در ســکوی بومی ویراستی اعلام کرد 
بود که تا پایان دهه فجر، رسیدن به شش میلیون خانوار و کسب و کار تحت پوشش را جشن خواهیم 
گرفت.در پروژه فیبرنوری منازل و کســب و کارهای شهرهای میبد، بافق و حمیدیا به ترتیب ۴۸، ۱۳ 
و ۳۵ کیلومتــر عملیات اجرایی صورت گرفته و بیش از ۵۳ هزار خانوار تحت پوشــش فیبرنوری قرار 
گرفته اند.ابتدای دی ماه نیز با حضور رئیس جمهوری، پروژه فیبرنوری منازل و کسب و کارهای استان 
گلســتان افتتاح شد تا تمام ۳۷ شهر این استان به عنوان نخستین استان کشور به صورت کامل تحت 
پوشش فیبرنوری قرار گیرد.بر اساس برنامه وزارت ارتباطات، تا پایان دولت باید ۲۰ میلیون خانوار در 
کشور تحت پوشش فیبرنوری قرار گیرند که در پایان برنامه هفتم توسعه این ۲۰ میلیون پوشش باید 

به ۲۰ میلیون اتصال برسد.

وزارت ارتباطات اعلام کرد؛

پوشش فیبرنوری به ۶ میلیون خانوار رسید
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رمــان خانه ی لهســتانی ها جدیدترین رمــان مرجان 
شیرمحمدی است. داســتان این کتاب که نویسنده در 
مصاحبه ای گفته اســت آن را تحــت تأثیر ماجراهای 
هاکلبری فین نوشــته اســت، از زبان پسربچه چهارده 
ساله ای روایت می شود که داستان دوران ده سالگی اش 
در خانه لهستانی ها را بیان می کند. زمانی که به همراه 
مادر و خالــه و مادربزرگش در خانه ای واقع در محلات 
جنوبــی تهران به همــراه چند خانــواده دیگر زندگی 
می کرد. داســتان که از نظر زمانی در دوره پهلوی دوم 
می گذرد، تمرکزش بیشــتر بر روی دنیای زنان، روایت 
گذشــته و دغدغه ها و ترس ها و شــیوه تصمیم گیری 
آنهاســت که با لحنی شیرین و ساده از زبان پسربچه ای 
)موردی که به نظر من نشــان از هوشمندی و خلاقیت 
نویســنده است( بیان می شود که گاه دنیای پســرانه اش در تضاد با دنیای زنان بوده و گاه تحت تأثیر 
این زنها قرار می گیرد. این رمان داستان آدم هایی است ساکن خانه ای بزرگ در جنوب تهران، خانه ای 
بازمانده از سال های دور. داستان در زمان پهلوی دوم می گذرد و قصه ی آدم ها و رازهایی که هر کدام در 
سینه خود دارد موضوعی می شود برای روایت های نویسنده. در این خانه که هرکس اتاقی اجاره ای دارد، 
عنصرِ »ندار بودن« گره خورده با گذشته ای وهم آلود که باعث شده ماجراهای خاص و حتا خشنی رقم 
بخورد. خانه ی لهستانی ها مملو از تکه های احساسی و روایی است که در آن می توان ردِپای هراسِ از رها 
شدن در دل شهر را درک کرد. قصه ای از زن هایی که این خانه دنیای شخصی شان است و اگر کسی به 
این دنیا تعدی کند سرنوشتِ چندان خوبی در انتظارش نیست.... کتاب چند شخصیت مهم و کلیدی 
دارد که نویسنده به فراخور نقش شان در داستان، سراغ آنها رفته و به توصیف آنها می پردازد. مهمترین 
و تأثیرگذارترین این شخصیت ها خاله پری است، که اگرچه در چشم سایر اهالی زنی عجیب و غریب و 
دیوانه به حساب می آید، اما روی دیگر شخصیتش زنی باهوش، شجاع و کار درست است. در کنار قصه 
ساده و روان خانه ی لهستانی ها که هر خواننده ای را راضی و خشنود از مطالعه کتاب می کند، شخصیت 

پردازی قوی هم مورد مثبت دیگری است که نویسنده به خوبی از عهده آن برآمده است.

چهره دو تیم فینالیست جام ملت های آفریقا چهارشنبه شب با برگزاری دو دیدار مشخص می شود.به گزارش ایسنا و به نقل از بی ساکر، نیجریه با ویکتور 
اوسیمن قصد دارد به رکورد فوق العاده خود در جام ملت های آفریقا ادامه دهد و باید در نیمه نهایی، آفریقای جنوبی را شکست دهد. همچنین در دیگر 
دیدار، ساحل عاج میزبان با جمهوری دموکراتیک کنگو دیدار خواهد کرد.نیجریه قوی ترین تیم باقی مانده در این رقابت ها به نظر می رسد بخت اول قهرمانی 
است. ویکتور اوسیمن بهترین بازیکن سال آفریقا در این تیم است و خوسه پسیرو سرمربی نیجریه، آنها را در دفاع بسیار قوی کرده است. نیجریه از زمان 
تســاوی یک بر یک مقابل گینه اســتوایی در بازی اولش، ۴ برد متوالی بدون گل دریافت کرده است.  پسیرو پس از پیروزی در مرحله یک چهارم نهایی 
مقابل آنگولا در آبیجان، گفت: اگر گل نخورید، می توانید هر بار پیروز شوید. این شیوه مربیگری من است.نیجریه ای ها با صعود به نیمه نهایی، به رکورد 

پانزدهمین حضور در نیمه نهایی جام ملت های آفریقا رسیدند و به دنبال این است که برای چهارمین بار واولین بار از سال ۲۰۱۳ جام را بالای سر ببرند.

رییس دانشــگاه علوم پزشکی تهران با تشریح کاربردهای هوش مصنوعی در حوزه 
ســلامت گفت: با توجه به توانمندی کشــور در عرصه های مختلف علمی، سرمایه 
گذاری در هوش مصنوعی ضروری است.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از دانشگاه 
علوم پزشــکی تهران، دکتر حسین قناعتی در نشست تخصصی هوش مصنوعی و 
بررســی افق های آینده کاربرد این تکنولوژی در عرصه ســلامت با اشاره به تاکید 
مقام معظم رهبری در کســب حداقل رتبه دهم جهانی در زمینه هوش مصنوعی، 
ابعاد هوش مصنوعی در ســلامت را تشــریح کرد و گفت: هوش مصنوعی شــامل 
ابعاد گســترده ای از عرصه های بالینی، توان گسترش مراقبت به کشورهای در حال 
توسعه، برنامه های کاربردی نظام سلامت، تا قوانین و مقررات و نگرانی های اخلاقی 
است.قناعتی با اشــاره به کاربردهای بالینی هوش مصنوعی در زمینه بیماری های 
قلــب و عروق گفت: از هوش مصنوعی می توان در تشــخیص دقیق و طبقه بندی 
بیماری های عــروق کرونر و تریاژ اولیه بیماران، پیش بینــی مرگ و میر بیماران، 
اثرات داروها و عوارض جانبی پس از درمان در ســندروم حاد کرونری، طبقه بندی 
صداهای قلب و تشــخیص بیماری دریچه ای قلب استفاده کرد و تشخیص های از 
دست رفته و تست های بی رویه و متعدد را کاهش داد.رئیس دانشگاه کاربرد دیگر 
هوش مصنوعی را در زمینه بیماری های پوستی بیان کرد و گفت: تشخیص سرطان 
پوست کراتینوســیتی از عکس های صورت، طبقه بندی سرطان پوست از تصاویر 
ضایعه، شناســایی سلول های پوست از تصاویر اســمیر میکروسکوپی به دقت ۹۴ 
درصد از جمله کاربردهای هوش مصنوعی در درمان بیماری های پوســتی اســت.
قناعتی هوش مصنوعی را قابل استفاده در بیماری های گوارشی، روان پزشکی، چشم 
پزشکی و عضلانی اسکلتی، بیماری های عفونی، نورولوژی و انکولوژی دانست و گفت: 
هوش مصنوعی پزشــکی از راه دور و امکان دسترسی بیماران به متخصصان حاذق 
و همچنین جامعیت بخشــیدن به طب فردی را فراهم می آورد. دور از ذهن نیست 
که در آینده ها بیمار از طریق ارتباط با نرم افزار، بیماری خود را بدون حضور پزشک 
تشخیص دهد.رییس دانشگاه با اشاره به تجربه خود در استفاده از هوش مصنوعی 
در رادیولوژی، در دوران همه گیری کووید ۱۹ گفت: با کمک اساتید دانشگاه شریف 
نرم افزار تشــخیص کووید ۱۹ طراحی و به کشورهای دیگر صادر شد این نرم افزار 
ضایعات کووید را با دقت بیشــتری تشخیص می دهد.قناعتی هوش مصنوعی را در 
گسترش اطلاعات پرونده الکترونیک سلامت و در ردیابی تداخلات دارویی کاربردی 
دانست و گفت: با استفاده از هوش مصنوعی می توان بیماری الزایمر و زوال عقل را 
پیش بینی کرد.رییس دانشــگاه یکی دیگر از کاربردهای هوش مصنوعی را افزایش 
کیفیت آموزش دانست و گفت: با استفاده از آموزش هوش مصنوعی می توان کمبود 
پزشک را که در همه جای جهان فراگیر شده کاهش و کیفیت آموزش را ارتقا داد. 
برای نمونه در دانشــگاه سبطین امکان تشریح مجازی با استفاده از یک عینک در 
فضای متاورس فراهم شده که دیگر چالش های آموزش روی جسد را ندارد.قناعتی با 
بیان مزایای هوش مصنوعی در مدیریت نظام سلامت گفت: کاهش طول مدت زمان 
بستری در بیمارستان، صرفه جویی در زمان نوبت دهی و جواب دهی آزمایش، آنالیز 
دقیق داده ها، سرعت رسیدگی و درنتیجه افزایش بقای بیمار و میزان کاهش هزینه 
درمان از جمله مزایای استفاده از هوش مصنوعی در نظام سلامت است.قناعتی در 
بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره به پیشینه هوش مصنوعی در جهان گفت: 
جان مک کارتی برای نخستین بار در سال ۱۹۵۶ اصطلاح هوش مصنوعی را ابداع 
کرد و از سال ۲۰۰۰ تاکنون حجم داده ها به سرعت گسترش یافته و تقریباً به حدود 
۲۰ برابر رسیده اســت.رییس دانشگاه با تاکید بر اهمیت سرمایه گذاری در زمینه 
هوش مصنوعی گفت: میزان ســرمایه گذاری در هوش مصنوعی از ۴.۹ بیلیون در 
سال ۲۰۲۰ به ۱۵۰ بیلیون دلار افزایش یافته که نشان دهنده اهمیت این تکنولوژی 
در آینده و جبران عقب ماندگی کشــور در این زمینه است.قناعتی با اشاره به نقش 
هوش مصنوعی در اقتصاد جهانی گفت: مبادلات هوش مصنوعی از ۸۷ میلیارد دلار 
در ۲۰۲۱ به ۱۵۹ میلیارد دلار در ۲۰۳۰ می رسد و دانشگاه علوم پزشکی تهران با 
توجه به توانمندی دانشــمندان خود در زمینه ساخت ربات کمک جراح و افزایش 
دقت جراحی، جایگذاری استند در عروق، درمان سرطان سینه و بیماری های خون 
باید ســهم خود را در بازار جهانی پیدا کند.رییس دانشگاه با اشاره به جایگاه ایران 
در هوش مصنوعی گفت: بر اســاس اعلام مدیرعامل شرکت ملی انفورماتیک ایران 
در شــاخص آمادگی هوش مصنوعی در جهان در رتبه ۷۵ و در خاورمیانه در بین 
۱۸ کشــور قرار دارد و اگر از همین امروز حداقل ســالانه یک میلیارد دلار سرمایه 
گذاری نکنیم سهمی در اقتصاد هوشمند آینده نخواهیم داشت.قناعتی با توجه به 
توانمندی کشــور در عرصه های مختلف علمی بر ضرورت سرمایه گذاری در زمینه 
هــوش مصنوعی تاکید کرد و گفت: با توجه به اینکه کشــورمان در زمینه فناوری 
فضایی یکی از ۱۲ کشــور و در فناوری هسته ای یکی از ۹ کشور اول جهان است و 
در عرصه سلول های بنیادی و دستیابی به طب بازساختی در رتبه ۱۴، در نانوفناوری 
در رتبه ۴ و در زیست فناوری در رتبه ۱۳ انتشارات علمی قرار دارد و همچنین در 
زیست دارو رتبه سوم تولید داروهای زیستی را کسب کرده است لازم است در هوش 

مصنوعی نیز سرمایه گذاری بیشتری صورت گیرد.
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X۸ دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X۸ شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X۸ با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰۸ برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹۸۸ فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰۸(، قصه های وقت خواب )۲۰۰۸(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴۸۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱۸ و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱۸ جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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رسانه عراقی اعلام کرد که بشار رسن به دو دلیل راهی تراکتور خواهد شد.به گزارش ایسنا، بازگشت بشار رسن به لیگ ایران بسیار محتمل است و به 
winwin، قرارداد بشار با  نظر می رسد که این ستاره عراقی این بار با پیراهن تیمی غیر از پرسپولیس در لیگ برتر ایران به میدان خواهد رفت.به گزارش ـ
تیم قطری به پایان رسیده و او در شرایط کنونی بازیکن آزاد است. باوجود  آنکه نیروی هوایی عراق بسیار دوست دارد که بشار را بار دیگر در ترکیب خود 
داشته باشد اما او با پیشنهاد بسیار خوب تراکتور مواجه شده و به همین خاطر فعلا به پیشنهاد نیروی هوایی عراق پاسخ نداده است.این سایت عراقی 
در ادامه نوشت: بشار رسن از پرسپولیس هم پیشنهاد دارد اما او به دو دلیل دوست دارد که راهی تراکتور شود؛ نخست  اینکه پیشنهاد تراکتور بیشتر 
از پرسپولیس است به طوریکه این باشگاه ایرانی ۸۰۰ هزار دلار به او پیشنهاد داده است که این رقم وسوسه کننده ای است و دوم اینکه مهند علی هم 

تیمی بشار در تیم ملی فوتبال عراق راهی تراکتور شده است و این باعث شده تا بشار هم به حضور در این تیم علاقه داشته باشد.

پیشنهاد 800 هزار دلاری تراکتور به بشار رسن؟
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فتوحی و پاکدامن به فرانسه می روند
دو شمشیرباز از ایران در گرندپری اورلئان فرانسه به رقابت می پردازند.به گزارش ایسنا، مسابقات گرندپری اورلئان فرانسه به مدت دو روز ۱۶ و 
۱۷ آذر برگزار می شود که قرار است دو شمشیرباز سابر ایران در این مسابقه شرکت کنند.علی پاکدامن و محمد فتوحی نفراتی هستند که در 

این مسابقات که تنها در بخش انفرادی برگزار می شود، به رقابت می پردازند.احتمال دارد پیش از این مسابقات اردوی سابر در فرانسه هم برگزار 
شود و در صورت صادر شدن ویزا، شش شمشیرباز در  این اردو شرکت خواهند کرد اما تنها دو بازیکن در مسابقه گرندپری رقابت می کنند.

علی پاکدامن نفر نهم رنکینگ جهان و فتوحی نفر ۴۱ رنکینگ جهان هستند.در حال حاضر در لیست مسابقات نام نفرات شاخصی چون آرون 
ژیلاگی از مجارستان، اوه سانگوک قهرمان المپیک پاریس از کره جنوبی و گو بونگیل از کره جنوبی در لیست تیم هایشان دیده نمی شود.

ورزشی


